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ACTA DE SESSIO DEL RLE DE L'AJUNTAMENT

Identificacio de la sessio:

Num. : 05/2020 
Caracter: ordinari 
Data: 16 de juny de 2020 
Horari: de 20:00 a 01:40 hores 
Lloc: Sessio plenaria virtual

Hi assisteixen:

ALCALDE-PRESIDENT: Pere Regull i Riba (JxV)

REGIDORS I REGIDORES (per ordre alfabetic):

Ramon Arnabat i Mata (VeC) 
Montserrat Arroyo i Ferrando (PSC) 
Salvador Campama i Romeu (ERC) 
Anna Doblas i Ruiz (JxV)
Montse Espinosa i Sospedra (ERC) 
Eladio Garcia i Lodeiro (Cs)
Monica Hill i Gimenez (ERC)
Miquel Medialdea i Guijo (PSC)
Joan Manel Montfort i Guasch (JxV) 
Meritxell Montserrat i Mestres (JxV) 
Ricard Rafecas i Ruiz (JxV)
Maria Ramon i Martinez (CUP) 
Dolors Rius i Marrugat (JxV) 
Francisco Romero i Gamarra (PSC) 
Aureli Ruiz i Mila (JxV)
Pere Sabat i Lluverol (ERC)
Lourdes Sanchez i Lopez (PSC) 
Gemma Urgell i Rocfas (ERC)
Noel Vihas i Serrano (CUP)
Ramon I. Zaballa i Serra (PSC)

Excusa la seva absencia:

- Cap

Es present el secretari de I'Ajuntament, Eduard Marco i Alberti, i tambe la 
interventora general Lidia Ruiz Ortiz.

Desenvolupament de la sessio

1. ACTA RLE. Aprovacio si s'escau, de les actes de la sessio plenaria de 
19/05/2020.
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S'aprova per assentiment I'acta de la sessio plenaria celebrada el dla 19 de malg de 
2020

SERVEIS CENTRALS I GOVERNACIO

2. l/2020/SEC_EBR - MODIFICACIO ESTATUTS EMAVSA Aprovacio si 
escau, de la modificacio de I'article 6 bis dels estatuts de I'empresa d'aigues 
EMAVSA.

La Comissio Informativa de Serveis Interns i Hisenda proposa que se sotmeti al 
Pie municipal, per a la seva deliberacio i votacio, el dictamen seguent, tenint 
present que el Pie ha d'adoptar els acords adlents ates que I'Ajuntament de 
Vilafranca del Penedes es I'accionista unic de la societat municipal "Empresa 
Municipal d'Aigues de Vilafranca, S.A.U." (EMAVSA).

Ates que I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes es titular del 100% del capital 
social de I'EMPRESA MUNICIPAL AIGUES DE VILAFRANCA,SAU (EMAVSA).

Ates que I'article 6 bis dels estatuts socials actuals disposa:

1. L'Empresa Municipal d'Aigues de Vilafranca, S.A., te la condicio de mitja prop! 
instrumental I serve! tecnic de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes, a I'efecte 
del que preveuen els articles 4.1 n) I 24.6 del vigent Text refos de la Lie! de 
contractes del sector public, o la norma equivalent futura en cada moment 
vigent.

2.Tambe te la condicio de mitja prop! i servei tecnic dels ens publics locals, 
principalment Ajuntaments, que subscriguin amb aquesta flnalitat un conveni de 
col-laboracio amb I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes per tal que aquest els 
prestl, mitjangant I'Empresa Municipal d'Aigues de Vilafranca, S.A., serveis 
incloses en I'objecte social que preveu I'article 3 d'aquests estatuts.

3. L'Empresa Municipal d'Aigues de Vilafranca, S.A., com a mitja prop! 
instrumental I servei tecnic de les administracions I ens locals a que es refereixen 
els apartats anteriors, esta obligada a realitzar els treballs,prestacions i serveis 
que, en les materies que constitueixen I'objecte social de I'empresa, II 
encarreguin aquestes administracions I ens publics locals.

Ates que el consell d'administracio de I'Empresa, per acord adoptat per 
unanimitat el dla 11 de man; de 2020, ha proposat la modificacio de I'esmentat 
article estatutarl.

Ates que la conveniencia I conformitat a dret de la modificacio apareix reflectida 
en el propi acord del consell d'administracio, en la nota emesa pel secretari del 
consell I Cap dels Serveis Juridics de I'Ajuntament I en un informe jundic elaborat 
tambe a instancies d'EMAVSA per un lletrat extern, documents que consten 
incorporats a ('expedient.
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Ates que, en sintesi, conve eliminar la referenda a la condicio de mitja prop! 
d'EMAVSA dels Ajuntaments de la comarca als quals es presta serveis, ja que 
aquestes prestadons tindran Hoc en el marc de convenis de cooperacio entre 
municipis; en canvi, cal preveure que EMAVSA pugui fer encarrecs horitzontals a 
altres poders adjudicadors (o a persones jundiques amb capital public per ells 
controlades) dels que sigui mitja propi, i que pugui ser mitja propi d'altres poders 
adjudicadors controlats per I'Ajuntament de Vilafranca (per example 
Mancomunitat Penedes Garraf o GIACSA). Aixo permetria 
encarrecs directes, per exemple sobre analftiques tecniques a la Mancomunitat 
Penedes - Garraf, o sobre gerencia societaria a GIACSA si escau,

a EMAVSA fer

Per aixo, s'ACORDA:

PRIMER: Aprovar la modificacio de I'article 6 bis dels estatuts socials, article que 
esta redactat en els termes seguents:

1. L'Empresa Municipal d'Aigues de Vilafranca, S.A. te la condicio de mitja propi 
personificat de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes i de qualsevol altre poder 
adjudicador controlat directament o indirectament per aquest, a I'efecte del que 
preveu I'article 32 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector 
public, o la norma equivalent futura en cada moment vigent.

2. L'Empresa Municipal d'Aigues de Vilafranca, S.A., com a mitja propi de 
I'Ajuntament i de la resta de poders adjudicadors a que es refereix I'apartat 
anterior, esta obligada a realitzar els treballs, prestadons i serveis que, en les 
materies que constitueixen I'objecte social de I'empresa, li encarreguin aquests. 
Aixi mateix aquests encarrecs tambe els podra realitzar I'Empresa Municipal 
d'Aigues de Vilafranca, S.A als poders adjudicadors per als quals te la condicio de 
mitja propi, o a altres persones jundiques controlades, directament o 
indirectament, pel mateixos poders adjudicadors, en els termes de I'apartat 3 de 
I'article 32 de la Llei 9/2017.

SEGON: Facultar sense cap mena de limitacio el secretari no conseller del consell 
d'administracio, Francesc Giralt i Fernandez, per tal que porti a terme les 
operacions necessaries adregades a la plena efectivitat d'allo que s’ha acordat, i 
en particular per formalitzar els acords en escriptura publica, i inscriure'ls en el 
Registre Mercantil.

TERCER: Aprovar I'acta d'aquesta sessio de I'Ajuntament en tant que soci unic de 
la societat que exerceix les atribucions de la junta general, en alio que es 
disposa en els apartats anteriors, als efectes legals adients.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per unanimitat.

INTERVENCIONS:
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El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que es tracta d'una modificacio dels estatuts 
d'Aigues de Vilafranca, que el Pie, com a Junta General d'accionistes, ha d'aprovar. 
La modificacio va ser acordada pel Consell d'administracio en el mes de marg.

La modificacio tracta de definir millor el concepte de mitja propi de I'Ajuntament, 
servira per fer encarrecs directament a EMAVSA per part de Tajuntament i tambe 
per tal que puguin fer encarrecs altres ajuntaments als que els presta el servei.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que es una adaptacio logica i necessaria i 
anuncia que hi votaran favorablement. Esperen que es pugui continuar avangant 
cap al subministrament d'energia.

El Sr. Pere Sabat (ERG) manifesta que el TC ha denegat de nou I'alliberament dels 
presos i preses politiques perpetrant de nou un atemptat als drets fonamentals.

Respecte el punt, amb I'objectiu de que I'empresa pugui seguir prestant servir als 
pobles tal com actualment fa, hi votaran favorablement.

3. 1/2020/HIS_PEF - PLA ECONOMIC I FINANCER Aprovacio si escau, del 
Pla Economic Financer pels exercicis de 2020 i 2021.

La Comissio Informative de Serveis Centrals i Hisenda proposa que se sotmeti al Pie 
Municipal, per al seu debat i aprovacio si escau, el dictamen segtient:

Numero d'expedient: l/2020/HIS_PEF

Identificacio de I'expedient Pla economic financer

ANTECEDENTS

1. L'area de Serveis Centrals i Hisenda ha informat que cal iniciar I'expedient per 
aprovar un pla economic financer per al periode 2020-2021a causa de 
I'incompliment dels objectius d'estabilitat pressupostaria i regia de la despesa en la 
liquidacio del pressupost de I'exercici 2019

2. L'Alcaldia ha proposal unes previsions d'ingressos i despeses per al periode 
2020- 2021

3. El servei dTntervencio ha confeccionat un pla economic financer per al periode 
2020-2021 d'acord amb la documentacio annexa a aquest expedient.

FONAMENTS JURIDICS

1. L'article 3.1 de la Llei organica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat 
pressupostaria i sostenibilitat financera (LOEPSF, en endavant) disposa que 
I'elaboracio, aprovacio i execucio dels pressupostos i altres actuacions que afectin 
a les despeses o ingressos dels subjectes compresos en I'ambit d'aplicacio 
d'aquesta Llei es realitzara en un marc d'estabilitat pressupostaria, coherent amb 
la normativa europea.
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2. L'article 11 de la LOEPSF estableix que I'elaboracio, aprovaclo i execucio dels 
pressupostos i altres actuacions que afectin les despeses o ingressos de les 
administracions publiques i altres entitats que formen part del sector public s'ha 
de sotmetre al principi d'estabilitat pressupostaria I que les corporacions locals 
ban de mantenir una posicio d'equilibri o superavit pressupostari.

3. L'article 12 de la LOEPSF estableix que la variacio de la despesa computable de 
les corporacions locals no podra superar la taxa de referenda de creixement del 
producte interior brut a mig termini de Teconomia espanyola que calculara el 
Minister! d'Economia i Competitivitat. Afegeix que s'enten per despesa 
computable les despeses no financeres exclosos els interessos del deute, la part 
de la despesa finangada amb fons finalistes precedents de la Unio Europea o 
d'altres administracions publiques. A mes a mes, quan s’aprovin canvis normatius 
que suposin augments o disminucions permanents de la recaptacio, el nivell de 
despesa computable resultant de I'aplicacio de la regia en els anys en que 
s'obtinguin els augments de recaptacio podra augmentar o disminuir en la 
quantia equivalent.

4. L'article 21 de la LOEPSF disposa que en cas d’incompliment de Tobjectiu 
d'estabilitat pressupostaria, de Tobjectiu de deute public o de la regia de despesa, 
TAdministracio incomplidora ha de formular un pla economic-financer que permeti 
a Tany en curs i el sequent el compliment dels objectius o de la regia de despesa i 
estableix que aquest pla ha de contenir com a minim la informacio sequent:

a) Les causes de Tincompliment de Tobjectiu establert o, si s'escau, de 
Tincompliment de la regia de despesa.

b) Les previsions tendencials d'ingressos i despeses, sota el suposit que no es 
produeixen canvis en les politiques fiscals i de despeses.

c) La descripcio, quantificacio i el calendar! d'aplicacio de les mesures incloses 
en el pla, assenyalant les partides pressupostaries o registres extra 
pressupostaris en els quals s'han de comptabilitzar.

d) Les previsions de les variables economiques i pressupostaries de les quals 
parteix el pla, aixi com els suposits sobre els quals es basen aquestes 
previsions, en consonancia amb el que preveu Tinforme al qua! es fa 
referencia a I'apartat 5 de l'article 15.

e) Una analisi de sensibilitat considerant escenaris economics alternatius.

5. L'article 23 de la LOEPSF disposa que els plans economic-financers s'han de 
presenter al Pie per I'aprovacio en el termini d'un mes des de Tincompliment, que 
s'aprovaran pel Pie de la Corporacio en el termini maxim de dos mesos des de la 
presentacio i que la seva posada en marxa no podra excedir de tres mesos des de 
la constatacio de Tincompliment.

6. L'article 16.2 del Reial decret 1463/2007, de 2 de novembre pel qual s'aprova 
el reglament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d'Estabilitat pressupostaria, 
disposa que la intervencio elevara al Pie un informe amb caracter independent 
sobre el compliment de Tobjectiu d'estabilitat de la propia entitat local i dels seus 
organismes i ens dependents en el moment de I'aprovacio del pressupost, 
modificacions i liquidacio del mateix.
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7. L'article 21 del Reial decret 1463/2007, de 2 de novembre pel qual s'aprova el 
reglament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre d'Estabilitat pressupostaria 
preveu que no s'haura d'elaborar el pla economic financer en les modificacions de 
credit finangades amb rdmanent de tresoreria per a despeses generals.

8. L'article 9.2 de TOrdre HAP/2105/2012, d'l d’octubre, per la qual es 
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informacio previstes en la Llei 
Organica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostaria i Sostenibilitat 
Financera estabieix que la corporacio local remetra el pla economic i financer al 
Minister! d’Hisenda i Administracions Publiques en el termini de 5 dies naturals 
des de la seva aprovacio per la corporacio local.

9. De conformitat a l'article 23.4 de la LOEPSF el pla sera retut a I'organ de la 
comunitat autonoma competent en materia de tutela financera. Es donara a 
aquests plans la mateixa publicitat que I'establerta per les Lleis per als 
Pressupostos de I'entitat.

10. L'article 10.3 de I'Ordre 138/2007, de 27 d'abril, de procediments en materia 
de tutela financera dels ens locals estabieix que els ens locals que no estiguin 
inclosos en I’ambit subjectiu definit a l’article 111 del Text refos de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, que hagin incomplert I’objectiu d’estabilitat 
pressupostaria en el moment de Taprovacio o liquidacio del pressupost o de 
I'aprovacio del compte general, han d'acreditar, en la soMicitud d'autoritzacio 
prevista a l'article 3, les mesures aprovades per a la correccio del desequilibri 
pressupostari mitjangant la tramesa dels models PR-0 i PR 1.2.

11.L'article 11 de I'Ordre 138/2007, de 27 d'abril, sobre procediments en materia 
de tutela financera dels ens locals estabieix les previsions d'ingressos i despeses 
contingudes en el model PR, en la versio que correspongui, han de ser objecte de 
seguiment per part del Departament d'Economia i Finances trametent, durant el 
primer semestre de cada exercici les dades corresponents al tancament 
comptable de I'exercici anterior.

12. L'article 28 de Llei 19/2013, de 9 de desembre, de Transparencia, acces a la 
Informacio Publica i Bon Govern, estabieix que, constitueix infraccio molt greu en 
materia de gestio pressupostaria:

La no presentacio o la falta d'engegada en termini del pla economic financer o 
del pla de reequilibri de conformitat amb l'article 23 de la Llei Organica 
2/2012, de 27 d'abril.
L'incompliment de les obligacions de publicacio o de subministrament 
d'informacio previstes en la normativa pressupostaria i economic financera, 
sempre que en aquest ultim cas s'hagues formulat requeriment.
La falta de justificacio de la desviacio, o quan aixf se li hagi requerit la falta 
d'inclusio de noves mesures en el pla economic financer o en el pla de 
reequilibri d'acord amb l'article 24.3 de la Llei Organica 2/2012, de 27 d'abril. 
La no adopcio de les mesures previstes en els plans economic financers i de 
reequilibri, segons correspongui, previstos en els articles 21 i 22 de la Llei 
Organica 2/2012, de 27 d'abril.
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Per aixo, vistos els informes emesos, s'ACORDA:

PRIMER. Aprovar el pla economic financer per al penode 2020-2021 d'acord amb 
la documentacio annexa a aquest expedient.

SEGON. Encarregar a la Intervencio Municipal que una vegada aprovat el pla 
economic financer, remeti aquesta informacio al Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Publiques en el termini de 5 dies naturals des de la seva aprovacio 
per la corporacio local i al Departament de la Vicepresidencia i Economia i Hisenda, 
per donar compliment a les obligacions de subministrament d'informacio previstes 
a la Llei Organica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostaria i Sostenibilitat 
Financera.

TERCER. Publicar el pla economic financer aprovat al Butlleti Oficial de la Provincia 
a efectes informatius.

QUART. Tenir el pla economic financer aprovat a disposicio del public durant el seu 
penode de vigencia.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 12 vots a favor (7 JxV, 5 PSC), 2 abstencions (1 Cs, 1 
VeC) i 7 vots en contra (5 ERC, 2 CUP).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que es preceptiu fer-lo en el termini de dos mesos 
des de que es dona compte al Pie de la liquidacio del pressupost, ja que hi havia 
Tincompliment de la regia de la despesa i el d'estabilitat pressupostaria. Llavors cal 
un Pla financer que digui com es corregeix aquest desequilibri. La Intervencio ha 
elaborat un Pla economic i financer, que proposa que no s'adopti cap tipus de 
mesura, ates que les circumstancies que es van produir van ser degudes a 
circumstancies puntuals de Tany 2019.

Aquest marc tambe ens marca quins seran els grans numeros del 2021.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que s'abstindra perque no formaven part del 
Consistori en el penode en que es van donar aquestes deficiencies.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que el Pla economic i financer es correcte. El 
Pla conclou que estructuralment Tajuntament esta be. La utilitzacio de romanents 
per pagar inversions, ja s'havia dut a terme altres anys i no s'havia caigut en e! 
trencament de la regia de la despesa ni de I'estabilitat pressupostaria. Hi deu haver 
hagut alguna cosa de gestio del pressupost que no s'ha acabat de fer correctament.

Potser s'hauria d'haver pres alguna mesura a finals d'any per a que aixo no passes. 
La consequencia es que no podrem gestionar el romanent de tresoreria de la 
manera que els agradaria. Anuncia Tabstencio.
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La Sra. Maria Ramon (CUP) entenen que es un unt tecnic pero que esta molt 
relacionat amb les politiques d'inversio i de pressupostos que disten molt de les 
seves i per tant, hi votaran en contra.

El Sr. Salvador Campama (ERC) manifesta que entenen que el pla economic 
financer es fruit d'una mala gestio economica i comptable. Al Pie de maig es va 
presenter una liquidacio de pressupost amb deficit, trencant la llei d'estabilitat 
pressupostaria en uns dos milions d'euros. La causa es el sorprenent increment de 
despesa en inversions respecte altres anys. Es van destinar mes de 6 milions 
d'euros a inversions quan la mitjana del mandat era d'uns tres milions per any.

La situacio es deguda a circumstancies puntuals, que son a executar obres que 
s'haurien d'haver executat durant tot el mandat. El tema es que I'any passat era 
any electoral i aixo rendeix en vots. Ara toca gestionar la mala gestio a causa de la 
mirada curta i Telectoralisme.

ERC tambe esta en contra de la rigidesa de la Llei d'estabilitat pressupostaria i els 
seus diputats al Congres estan negociant la utilitzacio dels romanents.

El Sr. Ruiz dona un to de tramit a I'aprovacio, pero aquest es un tramit que afecta a 
la ciutadania, ja que el capitol d'inversions s'haura de veure reduTt I'any que ve. Un 
any que es preveu dificil a consequencia de la crisi del COVID.

Anuncia el vot negatiu i no per questions tecniques.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que els plans economics financers poden ser de 
moltes maneres. L'any passat se'n van fer 54 a la provmcia de Barcelona i ningu es 
va estirar els cabells. Aixo es culpa d'una llei. L'Ajuntament no va acabar en deficit. 
Es va acabar en deficit segons aquesta llei. Vam ingressar mes del que vam gastar.

La causa son una serie d'inversions que es van executar I'any passat. Una d'elles es 
el pavello esportiu, que encara no s'ha acabat. No era cap obra que s'hagues 
inaugurat abans de les eleccions. En el mateix cas esta la casa de la Festa Major.

Quan el Pla financer parla de que les inversions es redueixen a la meitat, vol dir 
que es realitzaran segons el nivell habitual. Aquesta es un pla que ha fet la 
Intervencio i ja veurem si les subvencions que vagin arribant, no permeten fer mes 
inversio.

Moltes obres que es pressuposten en un any, no es fan en aquell any, sino que el 
proces iicitatori i d'aprovacio de projectes fa que tot plegat es demori sis mesos i 
que I'obra acabi executant-se en part, I'any sequent.

L'important es a quines mesures obliga aquest pla i d'acord amb les seves propies 
conclusions, no obliga a res. El problema seria si el Pla ens obliques a rectificar tot 
el que s'ha pressupostat.

Si ERC vol votar en contra del Pla redactat per la interventora, endavant.
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El Sr. Salvador Campama (ERC) manifest que no voten contra la interventora ni 
contra e! P!a redactat per ella. Voten en contra de tot alio que ha conduit a redactar 
aquest pla. En el Pie de maig, el Sr. Ruiz ja va dir que no complir la regia de la 
despesa, generava problemes.

4. 1/2020/RH_COM - DECLARACIO DE COMPATIBILITAT Aprovacio si 
escau, de I'autoritzacio compatibilitat Sra. Mireia Barba.

La Comissio Informative de Serveis Centrals i Hisenda proposa que se sotmeti al Pie 
municipal, per a la seva consideracio i votacio, el dictamen sequent:

Ates que en data 10 de gener de 2020 la Sra. MIREIA BARBA ha presentat escrit en 
el Registre General d'aquest Ajuntament sol-licitant la compatibilitat del seu Hoc de 
treball com Arquitecte de TAjuntament de Vilafranca del Penedes amb I'activitat 
privada que realitza en el despatx propi d'Arquitectura ubicat en el municipi del 
Vendrell, en el qual realitza treballs per a diferents municipis, excepte en el terme 
municipal de Vilafranca del Penedes.

Ates que la Sra. MIREIA BARBA presta serveis en aquest Ajuntament com 
. Arquitecte, amb una dedicacio de 35 hores setmanals.

Cal tenir en compte que a la peticio de compatibilitat efectuada li es d'aplicacio la 
Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions Publiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats 
del personal al servei de I'Administracio de la Generalitat i el Decret 214/1990, de 
30 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament del personal al servei de les entitats 
locals.

Ates que la competencia per autoritzar la compatibilitat correspon al Pie de la 
Corporacio de conformitat amb I'article 14 de la Llei 53/1984.

Ates que I'article 11 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'incompatibilitats del 
Personal al Servei de les Administracions Publiques estableix la prohibicio d'exercir 
activitats privades que es relacionin directament amb les que es desenvolupen al 
Departament, Organisme o Entitat en la que estigui destinat aquest personal. 
S'observa que la sol-licitud de compatibilitat soMicitada per la Sra. Mireia Barba no 
es troba en el suposit establert en aquest article ates que manifesta que I'activitat 
privada que preten compatibilitzar no compren treballs en el terme municipal de 
Vilafranca del Penedes.

Ates que les activitats per a les quals no es pot concedir la compatibilitat venen 
relacionades a I'article 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d'incompatibilitats del Personal al Servei de les Administracions Publiques.

Dels suposits relacionats en aquest article, unicament seria d'aplicacio a la 
sol-licitud presentada per la Sra. Mireia Barba, I'establerta al punt 1, lletra a) 
"Desenvolupament d'activitats privades, incloses les de caracter professional, sigui 
per compte propi o sota la dependencia o al Servei d'Entitats o particulars, en els 
assumptes en que estigui intervenint, hagi intervingut en els dos ultims anys o hagi 
d'intervenir per rao del Hoc public".
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Ates que la Sra. Mireia Barba manlfesta en la seva instancia que els treballs es 
realitzaran fora del terme municipal de Vilafranca del Penedes per la qual cosa s'ha 
d'entendre que la seva sol-licitud no es troba en el suposit d'incompatibilitat 
establert en aquest article 12.1.a)

Ates que segons determine ('article 14 de la Llei 53/1984, el reconeixement de 
compatibilitat no podra modificar la jornada de treball ni I'horari de la persona 
interessada.

Ates que la soMicitud presentada per la Sra. Mireia Barba no esta inclosa en els 
suposits exceptuats del regim d'incompatibilitats establerts a I'article 19 de la Llei 
53/1984, per la qual cosa requereix d'autoritzacio expressa per al desenvolupament 
d'una segona activitat privada.

Ates que s’ha ernes informe juridic del qual es despren que el Pie pot, com disposa 
I'article 14 de la Llei 53/1984, d'incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions publiques, i de la Llei 21/1987, si ho estima adient en aquest cas, 
declarar la compatibilitat per tal que la senyora Mireia Barba pugui compatibilitzar 
la seva activitat a I'Ajuntament amb I'exercici de I'activitat privada que realitza en 
el despatx propi d'Arquitectura ubicat en el municipi del Vendrell, sempre que es 
compleixin unes determinades condicions.

Per tot aixo, S'ACORDA:

Primer.- Declarar que la sra. Barba pot compatibilitzar el seu Hoc de treball a 
I'Ajuntament de Vilafranca amb I'exercici de I'activitat privada que realitza en el 
despatx propi d'Arquitectura ubicat en el municipi del Vendrell, amb els seguents 
criteris i limitacions:

a) El desenvolupament d'una tasca en el sector public es incompatible amb 
i'exercici de qualsevol carrec, professio o activitat, public o privat, que pugui 
impedir o menyscabar I'estricte compliment dels deures, o comprometre la 
imparcialitat o independencia (art. 1.3 Llei 53/1984)
b) No es poden realitzar activitats en I'ambit privat que es relacionin amb les 
desenvolupades en el sector public (art. 11.1 Llei 53/1984).
Per tal d'evitar possibles coincidencies entre I'activitat publica i la privada, 
s'exclou de I'exercici de I'activitat privada d'arquitectura, qualsevol 
manifestacio de la mateixa en el terme municipal de Vilafranca del Penedes.
c) L'activitat privada autoritzada no pot ocupar un temps de presencia o de 
feina igual o superior a la meitat de la jornada ordinaria de treball a 
I'Administracio (art. 12.2 Llei 53/1984)
d) El reconeixement de compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni 
I'horari de la persona interessada (art. 14 Llei 53/1984)
e) No es pot reconeixer la compatibilitat al personal que ocupa llocs de treball 
que comporten la percepcio d'un complement especific pel factor 
d'incompatibilitat o per un altre concepte equiparable (art. 16 Llei 53/1984 i 
art. 331 Decret 214/1990)

L'incompliment dels condicionaments o limitacions anteriors pot donar Hoc a 
I'exigencia de responsabilitat disciplinaria per falta molt greu.

10



CGG& AJUNTAMENT 
Inl^ VILAFRANCA 
\S DEL PENEDES

D

Ir
Segon.- Notificar aquest acord a la persona Interessada.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 13 vots a favor (7 JxV, 5 PSC, 1 C's) I 8 abstencions (5 
ERC, 2 CUP, 1 VeC).

INTERVENCIONS:
r \

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) fa referencia als tres punts sobre incompatibilitats de I'ordre 
del dia. Les sol-licituds de compatibilitats tenen els informes juridics favorables i per 
tant es sotmet a aprovacio del Pie.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) fa la intervencio relacionada amb els punts 4 i 6 i 
anuncia la seva intencio d'intervenir abans de la votacio del punt 5.

VeC pensa que hi ha un dret reconegut, que es el de compatibilitzar, pero aixo va 
en contra de la visio que tenen de la distribucio del treball. Mes que donar 
compatibilitats, el que caldria seria una politica de reduccio de jornada laboral, 
avangar cap a la linia de treballar menys per treballar tothom, que ens permetria 
avangar en ocupabilitat, reduccio de I'atur, conciliar la vida familiar. Etc.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que malgrat que son coneixedors que es 
totalment legal, des d'ERC son partidaris de la distribucio del treball i en aquests 
moments de crisi, amb els index d'atur disparats, encara es mes necessari que mai 
aquest repartiment.

El que no entenen, en referencia al punt 5e, es la compatibilitat del Sr. Marti. En el 
seu moment ja van expressar que no entenien el carrec i que el consideraven unes 
portes giratories i ara entenen menys la compatibilitat.

5. 2/2020/RH_COM - DECLARACIO DE COMPATIBILITAT Aprovacio si 
escau, de Tautoritzacio compatibilitat Sr. Josep M. Marti.

La Comissio Informative de Serveis Centrals i Hisenda propose que se sotmeti al Pie 
municipal, per a la seva consideracio i votacio, el dictamen sequent:

Ates que en data 20 de febrer de 2020 el Sr. JOSEP M. MARTI RAFOLS, personal 
eventual o de confianga de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes, ha presentat 
escrit en el Registre General d'aquest Ajuntament sol-licitant la compatibilitat del 
seu Hoc de treball com a Director de Projectes Estrategics en materia de mobilitat, 
gestio de residus, aigua i energia de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes amb 
I'activitat privada que realitza com Arquitecte superior i viticultor.

Ates que el Sr. JOSEP M. MARTI presta serveis en aquest Ajuntament amb una 
dedicacio del 80% de la jornada de treball.
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Cal tenlr en compte que a la peticlo de compatibilitat efectuada II es d'aplicacio la 
Lie! 53/1984, de 26 de desembre, d'incompatibilitats del personal al serve! de les 
Administracions Publiques, la Lie! 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats 
del personal al servei de I'Administracio de la Generalitat i el Decret 214/1990, de 
30 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament del personal al servei de les entitats 
locals.

Ates que la competencia per autoritzar la compatibilitat correspon al Pie de la 
Corporacio de conformitat amb ['article 14 de la Llei 53/1984.

Ates que ('article 11 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'incompatibilitats del 
Personal al Servei de les Administracions Publiques estableix la prohibicio d'exercir 
activitats privades que es relacionin directament amb les que es desenvolupen al 
Departament, Organisme o Entitat en la que estigui destinat aquest personal. 
S'observa que la soMicitud de compatibilitat soMicitada pel Sr. Josep M. Marti 
Rafols no es troba en el suposit establert en aquest article ates que I'encarrec en el 
que es circumscriu la feina que realitza a I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes es 
en relacio amb materies de mobilitat, gestio de residus, aigua i energia, les quals 
no s'emmarquen dins les feines propies d'arquitecte i viticultor.

Ates que les activitats per a les quals no es pot concedir la compatibilitat venen 
relacionades a Particle 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d'incompatibilitats del Personal al Servei de les Administracions Publiques.

Dels suposits relacionats en aquest article, unicament seria d'aplicacio a la 
soMicitud presentada pel Sr. Josep M. Marti Rafols, I'establert al punt 1, lletra a) 
"Desenvolupament d'activitats privades, incloses les de caracter professional, sigui 
per compte propi o sota la dependencia o al Servei d'Entitats o particulars, en els 
assumptes en que estigui intervenint, hagi intervingut en els dos ultims anys o hagi 
d'intervenir per rao del Hoc public".

Ateses les feines desenvolupades en I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes i les 
que desenvolupara en la seva activitat privada es pot entendre que la seva 
soMicitud no es troba en el suposit d'incompatibilitat establert en aquest article 
12.1.a)

Ates que segons determine Particle 14 de la Llei 53/1984, el reconeixement de 
compatibilitat no podra modificar la jornada de treball ni I'horari de la persona 
interessada.

Ates que la soMicitud presentada pel Sr. Josep M. Marti Rafols no esta inclosa en 
els suposits exceptuats del regim d'incompatibilitats establerts a Particle 19 de la 
Llei 53/1984, per la qual cosa requereix d'autoritzacio expressa per al 
desenvolupament d'una segona activitat privada.

Ates que s’ha ernes informe jurfdic del qual es despren que el Pie pot, com disposa 
Particle 14 de la Llei 53/1984, d'incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions publiques, i de la Llei 21/1987, si ho estima adient en aquest cas, 
declarar la compatibilitat per tal que el senyor Josep Ma Marti pugui compatibilitzar 
la seva activitat a I'Ajuntament amb Pexercici de Pactivitat privada que realitza com 
Arquitecte i viticultor, sempre que es compleixin unes determinades condicions.
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Per tot aixo, S'ACORDA:

Primer.- Declarar que el sr. Josep M. Marti Rafols pot compatibilitzar el seu Hoc de 
treball a TAjuntament de Vilafranca amb Texercici de I'activitat privada que realitza 
com Arquitecte i viticultor, amb els seguents criteris i limitacions:

a) El desenvolupament d'una tasca en el sector public es incompatible amb 
I'exercici de qualsevol carrec, professio o activitat, public o privat, que pugui 
impedir o menyscabar I'estricte compliment dels deures, o comprometre la 
imparcialitat o independencia (art. 1.3 Llei 53/1984)
b) No es poden realitzar activitats en I'ambit privat que es relacionin amb les 
desenvolupades en el sector public (art. 11.1 Llei 53/1984), en aquest cas 
amb les desenvolupades com a director de Projectes Estrategics en materia 
de mobilitat, gestio de residus, aigua i energia de I'Ajuntament de Vilafranca 
del Penedes.
Especificament, les tasques privades que porti a terme no podran tenir 
relacio, ni directament ni indirectament, amb els assumptes en que estigui 
intervenint, hagi intervingut en els dos ultims anys o hagi d'intervenir per rao 
del Hoc public al servei de I'Ajuntament de Vilafranca.
c) L'activitat privada autoritzada no pot ocupar un temps de presencia o de 
feina igual o superior a la meitat de la jornada ordinaria de treball a 
I'Administracio (art. 12.2 Llei 53/1984)
d) El reconeixement de compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni 
I'horari de la persona interessada (art. 14 Llei 53/1984)
e) No es pot reconeixer la compatibilitat al personal que ocupa Hoes de treball 
que comporten la percepcio d'un complement especific pel factor 
d'incompatibilitat o per un altre concepte equiparable (art. 16 Llei 53/1984 i 
art. 331 Decret 214/1990)

L'incompliment dels condicionaments o limitacions anteriors pot donar Hoc a 
I'exigencia de responsabilitat disciplinaria perfalta molt greu.

Segon.- Notificar aquest acord a la persona interessada.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 13 vots favorables (7 JxV, 5 PSC, 1 C's) i 8 en contra (5 
ERC, 2 CUP, 1 VeC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) esmenta que el punt es una mica diferent de la resta ates 
que el treballador te una dedicacio del 80% a I'Ajuntament. Es tracta de considerar 
i l'activitat es compatible o no, no si pot fer mes jornada o no.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que aquest es un cas diferent. Ja que es un 
carrec de confianga, del carrec de director de projectes estrategics. La 
compatibilitat com a viticultor no els ofereix cap problema, pero si com arquitecte.
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No entenen que en el cas de la Sra. Barba es posi especificament:" Per tal d'evltar 
possibles coincidencies entre I'activitat publica i la privada; s'exclou de I'exerctci de 
I'activitat privada d'arquitectura, qualsevol manifestacio de la mateixa en el terme 
municipal de Vilafranca del Penedes". En el cas del Sr. Josep M Marti hauria 
d'incloure la mateixa clausula.

Per qualsevol persona es evident que projectes estrategics alguna cosa te a veure 
amb Tarquitectura. Com a consistori hem de vetllar el tema.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que s'adhereixen a les paraules 
manifestades pel Sr. Arnabat I votaran en contra.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que el director de projectes estrategics, tal com 
esta definit en I'organigrama, es competent en materia de residus, medi ambient, 
mobilitat i energia. No en temes d'arquitectura o urbanisme.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que es evident que nominalment no hi ha 
identitat, pero tambe esta clar que els arquitectes fan estudis de mobilitat i altres. 
Ja han manifestat el sentit del seu vot.

6. 3/2020/RH_COM - DECLARACIO DE COMPATIBILITAT Aprovacio si 
escau, de I'autoritzacio compatibilitat Sra. Adela Vihas.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa que se sotmeti al Pie 
municipal, per a la seva consideracio i votacio, el dictamen sequent:

Ates que en data 5 de febrer de 2020 la Sra. ADELA VINAS MAS ha presentat escrit 
en el Registre General d'aquest Ajuntament soMicitant la compatibilitat del seu Hoc 
de treball com a funcionaria de la Policia Local de I'Ajuntament de Vilafranca del 
Penedes amb les tasques de formacio de temes especifics en oposicions de presons, 
auxiliars administratius, funcionaris de justicia d'auxili judicial i tramitacio processal 
a I'academia Aula Magna de Tarragona, sense poder concretar el numero total 
d'hores a realitzar.

Ates que la Sra. ADELA VINAS MAS presta serveis en aquest Ajuntament com a 
Policia Local, amb jornades de 8 hores.

Cal tenir en compte que a la peticio de compatibilitat efectuada li es d'aplicacio la 
Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions Publiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, dTncompatibilitats 
del personal al servei de I'Administracio de la Generalitat i el Decret 214/1990, de 
30 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament del personal al servei de les entitats 
locals.

Ates que la competencia per autoritzar la compatibilitat correspon al Pie de la 
Corporacio de conformitat amb ['article 14 de la Llei 53/1984.

Ates que I'article 19 de la Llei 53/1984 exceptua del Regim dTncompatibilitats, 
entre d'altres, "La direccio de seminaris o el dictat de cursos o conferencies en 
Centres Oficials destinats a la formacio de funcionaris o professorat, quan no

14



<zeco✓a\ AJUNTAMENT 
4|n|r> VILAFRANCA 

DEL PENEDES

tinguin caracter permanent o habitual ni suposin mes de setanta cine hores I'any, 
aixi com la preparacio per a I'acces a la funcio publica en els casos i forma que 
reglamentariament es determini"

No obstant aixo, la Sra. Adela Vihas Mas manifesta en la seva instancia que no pot 
precisar el numero hores que dedicara a la formacio ates que unicament impartira 
formacio sobre temes especifics que, en algunes ocasiones serien 4 temes i, en 
d'altres, com les oposicions a presons seria 10 temes, per la qua! cosa, no 
procedeix aplicar I'excepcio del regim d'incompatibilitats establert a I'article 19.b)

Ates que I'article 11 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'incompatibilitats del 
Personal al Servei de les Administracions Publiques estableix la prohibicio d'exercir 
activitats privades que es relacionin directament amb les que es desenvolupen al 
Departament, Organisme o Entitat en la que estigui destinat aquest personal. 
S'observa que la soMicitud de compatibilitat sol-licitada per la Sra. Adela Vihas Mas 
no es troba en el suposit establert en aquest article ates que manifesta que 
I'activitat de formacio que desenvolupara no esta directament relacionada amb el 
Hoc de treball que ocupa en I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes.

Ates que les activitats per a les quals no es pot concedir la compatibilitat venen 
relacionades a I'article 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d'incompatibilitats del Personal al Servei de les Administracions Publiques. I Cap 
dels suposits previstos a I'esmentat article 12 son d'aplicacio a la soMicitud 
presentada per la Sra. Adela Vihas Mas.

Ateses les feines desenvolupades en I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes i les 
que desenvolupara en la seva activitat privada es pot entendre que la seva 
soMicitud no es troba en el suposit d'incompatibilitat establert en aquest article 
12.1.a)

Ates que segons determina I'article 14 de la Llei 53/1984, el reconeixement de 
compatibilitat no podra modificar la jornada de treball ni I'horari de la persona 
interessada.

Ates que s'ha ernes informe jundic del qual es despren que el Pie pot, com disposa 
I'article 14 de la Llei 53/1984, d'incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions publiques, i de la Llei 21/1987, si ho estima adient en aquest cas, 
declarar la compatibilitat per tal que la senyora Adela Vihas Mas pugui 
compatibilitzar la seva activitat a I'Ajuntament amb I'exercici de I'activitat privada 
de formacio en ('academia Aula Magna de Tarragona, sempre que es compleixin 
unes determinades condicions.

Per tot aixo, S'ACORDA:

Primer.- Declarar que la sra. Adela Vihas Mas pot compatibilitzar el seu Hoc de 
treball a I'Ajuntament de Vilafranca amb I'exercici de I'activitat privada de formacio 
en I'academia Aula Magna de Tarragona, amb els seguents criteris i limitacions:

a) El desenvolupament d'una tasca en el sector public es incompatible amb 
I'exercici de qualsevol carrec, professio o activitat, public o privat, que pugui
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impedir o menyscabar I'estricte compliment dels deures, o comprometre la 
imparcialitat o Independencia (art. 1.3 Llei 53/1984)
b) No es poden realitzar activitats en I'amblt privat que es relacionin amb les 
desenvolupades en el sector public (art. 11.1 Llei 53/1984).
Per tal d'evitar possibles coincidencies entre I'activitat publica i la privada, 
s'exclou de Texercici de I'activitat privada qualsevol manifestacio de la 
mateixa en el terme municipal de Vilafranca del Penedes.
c) I'activitat privada autoritzada no pot ocupar un temps de presencia o de 
feina igual o superior a la meitat de la jornada ordinaria de treball a 
I'Administracio (art. 12.2 Llei 53/1984)
d) El reconeixement de compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni 
I'horari de la persona interessada (art. 14 Llei 53/1984)
e) No es pot reconeixer la compatibilitat al personal que ocupa llocs de treball 
que comporten la percepcio d'un complement especific pel factor 
d'incompatibilitat o per un altre concepte equiparable (art. 16 Llei 53/1984 i 
art. 331 Decret 214/1990)

L'incompliment dels condicionaments o limitacions anteriors pot donar Hoc a 
I'exigencia de responsabilitat disciplinaria per falta molt greu.

Segon.- Notificar aquest acord a la persona interessada.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 13 vots favorables (7 JxV, 5 PSC, 1 C's) i 8 abstencions 
(5 ERC, 2 CUP, 1 VeC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que els funcionaris ban de fer el seu treball 
d'una manera eficag i si la llei els permet compatibilitzar amb altres activitats, cal 
autoritzar-ho.

En ('anterior punt ha votat favorablement, perque li reconeix al Sr. Marti la llibertat 
de dedicar-se al que vulgui sempre que no es contraposi a les activitats de 
I'ajuntament.

7. 1/2020/EG_RIG - RECTIFICACIO ANUAL DE L'INVENTARl Aprovacio si 
escau, de I'lnventari de bens de I'Ajuntament de Vilafranca, a 31 de 
desembre de 2019.

La Comissio Informative de Serveis Centrals i Organitzacio proposa al Pie municipal 
el dictamen sequent, per al seu debat i aprovacio si escau:

En compliment del que disposa I’article 222 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d'abril, del text refos de la Llei municipal i de regim local de Catalunya; de ['article
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105 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, del reglament del Patrimoni dels Ens 
Locals, i de I'article 34 del Real Decret 1372/1986, de 13 de juny, del reglament de 
Bens de les Entitats Locals, es formula la rectificacio anual de I'lnventari municipal.

Data inicial Data final

01/01/2019 31/12/2019

A la vista de les variacions que s'han produTt en el patrimoni de la Corporacio.

Realitzada la tramitacio legalment establerta i vist I’informe-proposta de Secretaria, 
es proposa al Pie Tadopcio del seguent,

ACORD

PRIMER. Aprovar la rectificacio anual de I'lnventari municipal de bens i drets 
pertanyents a aquest Municipi, relatiu al penode citat, en els termes que es 
resumeixen en el document annex al present acord.

SEGON. Remetre copia Integra d'aquest a I'Administracio de I'Estat i de la 
Comunitat Autonoma.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 13 vots favorables (7 JxV, 5 PSC, 1 C's) i 3 abstencions 
(2 CUP, 1 VeC) i 5 en contra (5 ERC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que Tinventari es un document comptable que 
reflecteix la valoracio de tots els equipaments que figuren a Tinventari municipal. Es 
un document tecnic que s'extreu del programa de comptabilitat. Vol destacar 
Lesforg fet per Tajuntament i en particular el departament d'Hisenda per dur a 
terme la tasca d'actualitzacio.

La Sra. Monica Hill (ERC) tal com estableix I'article 11.2 de la Llei 19/2014, de 
transparencia, cal publicar aquesta informacio relative a la situacio patrimonial.

Tambe cal publicar, per separat, I'inventari de sol i d'habitatge, que des d'ERC s'ha 
vingut reclamant, pero no se'ls ha transmes. Es necessari disposer d'aquest 
inventari de sol i d'habitatge per tal de fer politiques d'habitatge i poder facilitar a 
la ciutadania I'acces a un habitatge digne, creixement correcte del municipi, 
planificar politiques d'habitatge, etc.

L'inventari municipal de bens es incomplert, ja que el patrimoni municipal de sol i 
habitatge ha d'integrar-se en l'inventari de bens, com a patrimoni separat i per aixo 
votaran en contra, tot i reconeixent la feina feta pels treballadors municipals.
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El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que i'inventari figura en Texpedient i aquest ha 
estat consultable. L'unica cosa que es fa es extreure la situacio del patrimoni a 31 
de desembre. La informacio estava en I'expedient. I'inventari es un document molt 
feixuc.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que d'aquesta questio se n'ha parlat a la 
Comissio municipal d'habitatge i entenen que aquesta revisio no esta feta. Com que 
no se'ls ha dit res en contrari, votaran en contra.

8. 2/2020/HIS_OF - MODIFICACIO ORDENANCA PREU PUBLIC Aprovacio 
si escau de ia modificacio de I'ordenanga num. 25 reguladora del preu public 
per la prestacio de serveis al Centre Agora.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa que se sotmeti al Pie 
municipal, per al seu debat i aprovacio si escau, el dictamen sequent:

ATES QUE:

1) El mon sencer travessa una greu crisi sanitaria o pandemia ocasionada per la 
COVID-19. Aixo provoca malalties i morts, contagis o rise de contagis, 
quarantenes, necessitat de confinament a casa seva de bona part de la poblacio i 
restriccions en els moviments de persones i en les activitats.

2) El Reial decret 463/2020, de 14 de marg, objecte posteriorment de prorrogues, va 
declarer I'estat d'alarma per a la gestio de la crisi sanitaria, va confinar la poblacio 
tret de casos especials i va suspendre cautelarment multiples activitats 
economiques, sobretot de comerg, serveis professionals i hostaleria. El dia anterior 
a Catalunya s'havia dictat ja la Resolucio SLT/737/2020, per la qual es van 
clausurar de manera immediate activitats com establiments esportius, gimnasos, 
teatres i cinemes, bars i restaurants, botigues i centres comercials exceptuant els 
d'alimentacio, etc.

3) Malgrat que s'ha iniciat un proces gradual en fases de recuperacio de les activitats 
i dels moviments, algunes de les activitats clausurades encara ho estan, i altres 
pateixen serioses restriccions o limitacions (cites previes, equips de proteccio, 
mesures addicionals d'higiene, limitacions d'aforament, distancies de seguretat, 
nombre maxim de clients, etc).

4) La crisi sanitaria provoca a mes una indubtable situacio de crisi economica i social 
que es perllongara almenys durant tot I'any 2020 i part del 2021. Les activitats 
que reobrin se sotmeten a restriccions, moltes empeses tenen mes despeses i 
menors ingressos, i els habits i capacitats de compra es poden retenir. De fet, 
s'anuncia un escenari macroeconomic per a 2020 de davallada substancial de 
I'activitat o PIB, increment important de la taxa d'atur i increment del deute i del 
deficit.

5) Totes les Administracions, segons les seves competencies, estan adoptant les 
mesures que consideren viables per a fer front a aquest problema: ajuts, 
moratories, politica fiscal, subvencions, credits, mesures laborals, intervencions 
sobre habitatge i serveis i subministraments basics, etc.
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6) La competencia per aprovar les modificacions d'Ordenances fiscals correspon al Pie 
municipal, sense necessitat de majoria qualificada. El procediment per aprovar i 
modificar les Ordenances de tributs i preus publics locals es regula en els articles 
15 a 19 del Text refos de la Llei d'hisendes locals (RDL 2/2004, de 5 de marg)

Per aixo, vistos els informes emesos, s'ACORDA:

PRIMER.- Declarar expressament que procedeix legalment tramitar fins a la seva 
aprovacio definitiva aquest expedient, d'acord amb alio que preveu Tarticle 53 del 
Reial decret llei 11/2020, de 31 de marg, amb relacio a ('article 33 del Reial decret 
llei 8/2020, de 17 de marg.

SEGON.- Aprovar provisionalment la modificacio de I'Ordenanga fiscal municipal de 
preus publics que s'esmenta tot seguit, en els termes seguents:

A) Ordenanga fiscal num. 25, preu public per serveis Centre Agora

S'introdueix una nova Disposicio Addicional, unica, amb el text seguent:

Amb vigencia exclusiva per a I'any 2020, s'estableix un regim singular d'aquest 
preu public, quant als diferents preus aplicables als serveis del Centre Agora, 
afectats per la declaracio de Testat d'alarma per a la gestio de la crisi sanitaria 
ocasionada per la COVID-19.

Els preus publics per serveis de! Centre Agora, de I'l de juny al 31 de desembre de 
2020, es veuran redu'its en un 50 per 100, i aixo sens perjudici del regim aplicable 
de marg a maig de 2020, quant a no cobrament del preu, o reduccio del seu import, 
per afectacions directes derivades de la declaracio de Testat d'alarma.

TERCER.- Exposar al public Texpedient i les modificacions pel termini de 30 dies 
habils, mitjangant anuncis que es publicaran al BOPB, un diari d'amplia difusio, 
tauler d'anuncis i pagina web, termini durant el qual es pot consultar Texpedient i 
presenter reclamacions o aTlegacions. Si no n'hi ha, els acords I les modificacions 
s'entendran aprovats definitivament de manera automatica, i es publicara en el 
BOPB Tacord d'aprovacio i el text literal de les modificacions de I'Ordenanga 
aprovada. Si n'hi ha, les modificacions de I'Ordenanga (nomes Tafectada per les 
al-legacions) requereixen acord plenari i expres d'aprovacio definitiva, amb 
resolucio motivada de les al-legacions presentades

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 19 vots favorables (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 1 VeC, 1 C's) i 
2 abstencions (2 CUP).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que aquesta seria una modificacio d'ordenanga 
fiscal addicional a aquelles que ja es van fer en Tanterior Pie. Quan es va preparar
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ranterior proposta vam creure en Terror de pensar que aixo era un lloguer i no que 
es tractava d'un preu public regulat per ordenanga. Aixo beneficia a unes quantes 
empreses que estan iniciant la seva activitat en el Centre Agora.

El Sr. Eladio Garcia (C's) anuncia que votara a favor perque estan a favor de 
facilitar les coses a totes les empreses.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que aquesta es una mesura que va en la 
Ifnia del Pla de xoc aprovat en el Pie i anuncia que votaran a favor.

Creu que es podria haver informat a la Junta de Portaveus que havia de gestionar 
el Pla de xoc i no s'ha fet. Fa tres setmanes que els grups vam fer les propostes i 
no ens hem tornat a reunir. En la mesura que tots vam treballar per fer possible el 
Pla de xoc, tots hauriem d'intervenir.

El seu grup va proposer rebaixar la taxa per llicencies urbanfstiques, sobre tot per 
llicencies menors, cosa que beneficiaria a paletes, pintors, serrallers, etc de la Vila. 
Demanen que el Pla de xoc sigui gestionat conjuntament per tots els grups.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que aquestes modificacions els generen 
alguns dubtes i anuncia la seva abstencio.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que donaran suport a la mesura. Cal estar al 
costat del teixit economic de la Vila. Tambe s'afegeixen a la demanada de la 
convocatoria del Pla de xoc per treballar en com es distribueixen els diners i el seu 
pla social.

9. l/2020/RH_RLT, 2/2020/RH_RLT, 3/2020/RH_RLT MODIFICACIO 
CATALEG LLOCS DE TREBALL Aprovacio si escau de la modificacio de 4 
fitxes del cataleg de Noes de treball i plantilla de personal de TAjuntament de 
Vilafranca del Penedes

La Comissio Informative de Serveis Centrals i Hisenda propose que se sotmeti al Pie 
Municipal, per a la seva consideracio i votacio, el dictamen sequent:

Ates que s'han produi't determinades reformes i ajustos de procediments al servei 
d'Hisenda, amb Tobjectiu de donar continuitat a Teficacia i eficiencia de la 
Intervencio i, per extensio, dels diferents Serveis municipals.

Ates que la fiscalitzacio previa limitada implica que Torgan interventor ha de 
fiscalitzar amb caracter previ a Tadopcio de Tacord, proposta de resolucio o decret 
tots els expedients que pugin donar Hoc al reconeixement d'un dret o la realitzacio 
d'una despesa, aixf com els ingressos i els pagaments que se'n derivin i la inversio 
o aplicacio en general dels fons publics, amb la finalitat d'assegurar que la seva 
gestio s'ajusti a les disposicions aplicables en cada cas, en el termini de cine dies 
des de que la intervencio rep Texpedient.

Ates que la implantacio del regim de fiscalitzacio previa ha fet que el volum de feina 
es vegi incrementat, provocant tambe la necessitat d'impulsar el redisseny de
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procediments, plantilles i controls necessaris, per tal d' optimitzar la gestio 
economica i tecnica municipal.

Ates que I'article 27.1 del Decret 214/1990; de 30 de juliol; pel qual s'aprova el 
reglament de personal al servei de les entitats locals de Catalunya estableix que la 
plantilla de personal es pot modificar amb posterioritat a Taprovacio del pressupost 
durant I'any de la seva vigencia, per respondre a I'establiment de nous serveis, per 
a I'ampliacio, supressio o millora dels existents que no admetin demora per a 
I'exercici sequent, com tambe si respon a criteris d'organitzacio administrativa 
interna, considerant que en el suposit que s'informa concorren aquests motius per 
les raons exposades en el paragraf anterior.

Ates Tarticle 21 del conveni col-lectiu vigent del personal laboral, en tant que 
estableix que la creacio, modificacio o amortitzacio de places de plantilla de 
I'Ajuntament ha de respondre als principis de racionalitat, economia i eficacia.

Ates que existeix dotacio pressupostaria per fer-se carrec de les despeses i 
retribucions assignades, no sent necessari modificar els imports consignats al 
capitol 1 del pressupost municipal.

Per tot aixo, s'ACORDA:

Primer.- Suprimir de la plantilla de personal laboral de I'Ajuntament una plaga de 
Tecnic mitja (subgrup A2), plaga amb referencia 10116.

Segon.- Crear dins de la plantilla de personal funcionari de I'Ajuntament una plaga 
de Tecnic/a d'Intervencio i Hisenda, pertanyent a I'escala d'Administracio Especial, 
subescala tecnica. Correspon al subgrup de classificacio Al i nivell 22, amb el 
contingut i requisits establerts a la fitxa de Hoc de treball del cataleg actual i una 
retribucio anual total de 32.022,13€.

Tercer.- Crear dins del cataleg de Hoes de treball de I'Ajuntament el Hoc de treball 
de Cap del Servei d'Intervencio (subgrup Al, nivell 26), amb el contingut i requisits 
establerts a la fitxa de Hoc de treball que acompanya aquest Acord. Establint per al 
Hoc una retribucio anual de 46.002,80 €. El Hoc es cobrira per lliure designacio 
entre personal funcionari de I'Ajuntament de Vilafranca amb la titulacio, categoria, 
subgrup i nivell adient.

Quart.- Sotmetre aquest acord i I'expedient a informacio publica durant 15 dies, 
mitjangat anunci que es publicara en el BOPB, pagina web i tauler d'anuncis, i si no 
hi ha aMegacions s'entendra aprovat definitivament de forma tacita, i es publicara 
en el BOPB la part dispositive de I'acord.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa que se sotmeti al Pie 
municipal, per a la seva conslderacio i votacio, el dictamen sequent:

Ates que el Text Refos de TEstatut Basic de TEmpleat Public (d'ara en endavant 
EBEP) (RD Legislatiu 5/2015, de 30 d’oetubre) regula en el capitol I del Titol II les 
diferents classes de personal, i en el capitol II del mateix titol es refereix al 
personal directiu professional. Concretament, I'article 13 estableix:
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"Article 13. Personal directiu professional.
El Govern i els organs de govern de les comunitats autonomes poden establir, en 
desplegament d'aquest Estatut, el regim jundic especific del personal directiu, aixi 
com els criteris per determinar la seva condicio, d'acord amb els principis seguents, 
entre d'altres:
1. Es personal directiu el que exerceix funcions directives professionals en les 

administracions publiques, definides com a tals a les normes especifiques de cada 
Administracio.
2. La seva designacio ha d'atendre principis de merit i capacitat i criteris 
d'idoneTtat, i s'ha de portar a terme mitjangant procediments que garanteixin la 
publicitat i concurrencia.
3. El personal directiu esta subjecte a avaluacio d'acord amb els criteris d'eficacia i 
eficiencia, responsabilitat per la seva gestio i control de resultats en relacio amb els 
objectius que els hagin estat fixats.
4. La determinacio de les condicions de treball del personal directiu no te la 
consideracio de materia objecte de negociacio col-lectiva als efectes d'aquesta Llei. 
Quan el personal directiu compleixi la condicio de personal laboral, esta sotmes a la 
relacio laboral de caracter especial d'alta direccio."

El propi text normatiu estableix que I’objectiu d'aquesta figura del directiu 
professional es modernitzar i professionalitzar la gestio de les administracions 
publiques. La funcio directiva te I'objectiu de dissenyar i impulsar I'execucio de les 
polftiques publiques que s'estableixin a cada administracio.

Ates que es considera que I'ambit del Turisme te un caracter estrategic dins del 
desenvolupament de les polftiques publiques d'aquest Ajuntament, buscant una 
major projeccio exterior del Municipi.

Ates que el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refos 
de la Llei municipal i de regim local de Catalunya, en el seu article 306 estableix 
que:

1. El nomenament de personal directiu d'ens locals i la formalitzacio del 
corresponent contracte laboral d'alta direccio, d'acord amb ei estableix aquesta llei, 
son competencia de la presidencia de I'entitat, que n'ha de donar compte al pie en 
la primera sessio que tingui.

2. La denominacio i la determinacio dels llocs directius s’ha de dur a terme 
mitjangant un instrument d'ordenacio diferenciat del de la relacio de llocs de treball, 
I'aprovacio del qual correspon al pie, a proposta de la presidencia de I'ens local, 
excepte en els municipis de gran poblaclo, en que es competencia de la junta de 
govern local.

3. Els membres de la corporacio no poden esser nomenats personal directiu. El 
personal directiu esta subjecte a les causes d'incapacitat i d'incompatibilitat 
establertes per als membres de la corporacio.

4. Els procediments de seleccio i provisio de personal directiu han d’exigir en tots 
els casos una formacio especffica de grau o de postgrau, s’han de regir pels 
principis de merit, capacitat, publicitat i lliure concurrencia i han d'assegurar la
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idoneitat dels aspirants en relacio amb els llocs objecte de la convocatoria. En els 
procediments s'ha d'acreditar i verificar que els aspirants estan en possessio de les 
competencies professionals exigides.

5. El personal directiu nomenat te dret a la inamovibilitat en el Hoc de treball, 
sempre que els resultats de I'avaluacio de la gestio duta a terme siguin 
satisfactoris, i a romandre en el carrec fins que, un cop finit el mandat en que hagi 
estat nomenat, cessi el president o presidenta de la corporacio que I’havia 
nomenat. El nou president o presidenta de Tens local pot, discrecionalment, 
prorrogar el periode d'exercici de les funcions directives per a un altre mandat, o be 
convocar un nou procediment de seleccio i provisio del Hoc de treball.

Ates que quedara vacant, per propera jubilacio, la plaga amb referencia 40101, Cap 
Servei de Turisme, I es considera convenient realitzar un replantejament del 
contingut funcional i regim jundic regulador de les condicions del Hoc de treball, aixi 
com de I'encarrec funcional i les tasques a desenvolupar per aquest Hoc de treball.

Ates que I'article 90 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de 
regim local, estableix que les corporacions locals hauran d'aprovar la plantilla de 
personal incloent tots els llocs de treball, havent de respondre la seva composicio 
als principis de racionalitat, economia i eficiencia i establir-se d'acord amb 
I'ordenacio general de I'economia.

Ates que I'article 27.1. del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el 
reglament de personal al servei de les entitats locals de Catalunya estableix que la 
plantilla de personal es pot modificar amb posterioritat a I'aprovacio del pressupost 
durant I'any de la seva vigencia, per respondre a I'establiment de nous serveis, per 
a Pampliado, supressio o millora dels existents que no admetin demora per a 
I’exercici sequent, com tambe si respon a criteris d'organitzacio administrative 
interna, considerant que en el suposit que s'informa concorren aquests motius per 
les raons exposades en el paragraf anterior.

Ates que existeix dotacio pressupostaria per fer-se carrec de les despeses i 
retribucions assignades al Hoc de treball, no sent necessari modificar els imports 
consignats al Capitol I del pressupost municipal.

Per tot aixo, s'ACORDA:

Primer.- Crear dins de la plantilla de personal I del cataleg de llocs de treball de 
I'Ajuntament la plaga i Hoc de treball de Director/a de Turisme (subgrup A2, nivell 
24), personal directiu professional, amb el contingut i requisits establerts a la fitxa 
de Hoc de treball que acompanya aquest Acord. Establint per al Hoc una retribucio 
anual de 45.000 €.

Segon.- D'acord amb la llei, el proces selectiu es regira pels principis de merit, 
capacitat, publicitat i lliure concurrencia, i ha d’assegurar la idoneitat dels aspirants 
en relacio amb el Hoc objecte de la convocatoria. La convocatoria i el nomenament 
correspon a la Junta de Govern Local per delegacio de I'alcalde. Es donara compte 
del nomenament al Pie, i se subscriura amb la persona triada un contracte laboral 
especial de personal d'alta direccio.
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Tercer.- La piaga i Hoc de treball de Cap de Serve! de Turisme, integrada a la 
plantilla de personal laboral, restara extingida un cop es jubili en el decurs dels 
propers mesos la seva titular actual.

Quart.- Sotmetre aquest acord i I'expedient a informacio publica durant 15 dies, 
mitjangat anunci que es publicara en el BOPB, pagina web i tauler d'anuncis, i si no 
hi ha aMegacions s'entendra aprovat definitivament de forma tacita, i es publicara 
en el BOPB la part dispositiva de I'acord.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa que se sotmeti al Pie 
Municipal, per a la seva consideracio i votacio, el dictamen sequent:

Atesa la necessitat de reforgar Serveis Juridics per tal de poder donar suport tecnic 
en materia jundica, tant a nivell intern de la Corporacio com a nivell extern i de 
poder realitzar el seguiment de la normative, jurisprudencia i doctrina jundica que 
pugui afectar la gestio de Tactivitat de tota la Corporacio.

Ates que actualment Serveis Juridics esta format per cine membres (un d'ells ara 
mateix treballant en comissio de serveis en una altra Administracio), quatre teenies 
i un cap de servei, preveient-se que a mitja termini dos d'aquests membres puguin 
iniciar tramits de jubilacio. Afegint a mes el fet que actualment dos teenies es 
troben en situacio de baixa de llarga durada, situacio que ha fet que el volum de 
feina es vegi incrementat i calgui donar sortida rapida d'expedients pendents de 
resolucio. Tot aixo ha provocat la necessitat d'impulsar una reorganitzacio del 
servei, incorporant la figura d'un tecnic superior amb funcions de suport al Director 
i de coordinacio de Tequip, per tal de millorar Tefectivitat i eficiencia del servei i 
poder assolir els objectius presents i futurs.

Ates que I'article 27.1 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el 
reglament de personal al servei de les entitats locals de Catalunya estableix que la 
plantilla de personal es pot modificar amb posterioritat a Laprovacio del pressupost 
durant I'any de la seva vigencia, per respondre a I'establiment de nous serveis, per 
a I'ampliacio, supressio o millora dels existents que no admetin demora per a 
Texercici sequent, com tambe si respon a criteris d'organitzacio administrativa 
interna, considerant que en el suposit que s'informa concorren aquests motius per 
les raons exposades en el paragraf anterior.

Ates I'article 21 del conveni col-lectiu vigent del personal laboral, en tant que 
estableix que la creacio, modificacio o amortitzacio de places de plantilla de 
I'Ajuntament ha de respondre als principis de racionalitat, economia i eficacia.

Ates que existeix dotacio pressupostaria per fer-se carrec de les despeses i 
retribucions assignades, no sent necessari modificar els imports consignats al 
capitol 1 del pressupost municipal.

Per tot aixo, s'ACORDA:

Primer.- Crear dins del cataleg de Noes de treball de I'Ajuntament el Hoc de treball 
d'Adjunt a la Direccio de Serveis Juridics (subgrup Al, nivell 27), amb el contingut i 
requisits establerts a la fitxa de Hoc de treball que acompanya aquest Acord.
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Establint per al Hoc una retribucio anual de 52.353,37 €. El Hoc es cobrira per lliure 
designacio entre personal funcionari de I'Ajuntament de Vilafranca amb la titulacio, 
categoria, subgrup i nivell adient. Es fa avinent que s'instrumenta una modificacio 
de cataleg de llocs de treball, que no comporta en cap cas un increment dels 
efectius de la plantllla de personal.

Segon.- Sotmetre aquest acord i I'expedient a informacio publica durant 15 dies, 
mitjangat anunci que es publicara en el BOPB, pagina web I tauler d'anuncis, i si no 
hi ha al-legacions s'entendra aprovat definitivament de forma tacita, i es publicara 
en el BOPB la part dispositiva de I'acord.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 12 vots favorables (7 JxV, 5 PSC) i 9 en contra (5 ERC, 
2 CUP, 1 VeC, 1 C's).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que la plantilla de llocs de treball es un 
instrument viu que es va modificant a mesura de que canvien les necessitats de 
I'organitzacio.

Normalment, quan fern I'aprovacio del pressupost fern la modificacio I adaptacio de 
la plantilla. Ara pero, es adient fer aquesta modificacio perque una plaga es un 
canvi dintre de la plantilla, degut a Tevolucio de feines mes administratives cap a 
feines mes tecniques. La plaga es de tecnic superior perque se li encomanaran 
tasques de fiscalitzacio.

La resta son modificacions de Hoc de treball. Una es la creacio del cap d'intervencio, 
que era una tasca que ja es realitzava a traves d'una comissio de serveis, ara 
consolidem aquesta figura.

La cap de Servei de Turisme ha demanat la jubilacio anticipada. Ja tenien previst 
que quan hi hagues aquesta jubilacio es transformaria aquesta fitxa i s'aposta per 
la figura de directiu, que busca mes eficiencia i es pugui anar avaluant en cada 
mandat.

L'adjunt al cap de Serveis Jundics, tenim diverses persones de baixa i de rise en 
I'ambit dels serveis jundics i cal anar preveient les futures jubilacions d'aquest 
personal estrategic.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que votaran en contra. Es creen dos llocs de 
treball nous que no existien i que ha de suportar I'hisenda municipal.

No veu necessari la creacio de la plaga de cap d'Hisenda. I no li agrada la seva 
provisio per lliure designacio, perque fomenta I'enxufisme. El seu model es la 
provislo de llocs de treball mitjangant concurs.
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El Sr. Ramon Arnabat (VeC) considera positiu que s'adapti el cataleg de lloca de 
treball a la nova situacio^ pero la proposta de I'equip de Govern es que sembla que 
el cataleg s'adapta a les necessitats d'unes persones.

Hi ha una part d'aquesta nova creacio, es una creacio ad hoc, per tal que I'ocupin 
determinades persones.

Tots els llocs que es creen son de categoria superior i potser estem fent una 
estructura que te el cap mes gros que el cos. Tambe constaten les grans 
desigualtats entre els treballadors que tenen nivells alts a Tajuntament i els que 
tenen nivells basics i no diguem ja, els que treballen en serveis concertats per 
I'ajuntament.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que votaran en contra de la modificacio per 
molts motius que ja s'han avangat.

No estan d'acord en crear el Hoc de treball de director de Turisme com un directiu 
professional amb un contracte d'alta direccio. Aquest tipus de contractacions son 
propies d'una empresa privada i no d'un ens public i van en contra de la promocio 
interna i a la transparencia en els procediments selectius.

Tampoc estan d'acord a que el Hoc d'adjunt a la direccio de serveis jundics es 
cobreixi per lliure designacio. Sempre s'hi han oposat, perque son procediment amb 
poca transparencia i objectivitat i no garanteixen la igualtat d'oportunitats a tots els 
treballadors i treballadores de la casa.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) fa notar que el document que feia servir el Sr. Eladio Garda 
quan parlava de I'estructura dTntervencio, deu ser un document antic, perque 
actualment no es com ell I'ha descrit, en aquest moment hi ha dues persones 
menys. Ara el que volem, a peticio del servei, es recuperar una persona mes.

Es mostra disconforme de que es digui que les places tenen noms i cognoms, ja 
que es faran mitjangant procediments interns. Els procediments son els que la llei 
permet.

SERVEIS A LES PERSONES I PROMOCIO SOCIAL

6/2020/EG_RN CATALEG DE SERVEIS SOCIALS Aprovacio inicial 
si escau, del Cataleg de Serveis Socials de I'Ajuntament de Vilafranca del 
Penedes

10.

La Comissio Informativa de Serveis a les Persones i Promocio Social proposa al Pie 
municipal, per a la seva deliberacio i votacio, el dictamen sequent:

Ates que el Cataleg de Serveis Socials es una classificacio degudament ordenada i 
sistematitzada de tots els serveis, amb la finalitat de contribuir al benestar de les 
persones, amb la definicio i la identificacio de les seves caracten'stiques.

Ates que I’objectiu del cataleg es disposar d'una eina d'informacio que permeti 
copsar facilment tots els serveis que ofereix I'ajuntament i d'una eina de
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planificacio, gestio i avaluacio dels citats serveis i que es configura com un conjunt 
de prestacions de serveis, de prestacions economiques, de tramits i actuacions de 
prevencio, atencio i promocio social que es presten directament des de 
I’Ajuntament i en coMaboracio amb entitats del tercer sector.

Ates que per a cada serve!, prestacio i actuacio social, es defineixen els objectius, 
alio que ofereix, el mode d'acces, les persones beneficiaries, el Hoc on es presta, i el 
cost, en cas que hi hagi participacio economica de les persones beneficiaries, aixt 
com els organs de participacio ciutadana de caracter consultiu en Tambit de Serveis 
Socials, atenent d'aquesta manera al que estableix la llei de Serveis Socials 
12/2007 d'll d'octubre.

Ates que amb I'aprovacio d'un Cataleg de Serveis Socials per part de ITVjuntament:

• es garanteix el dret d'acces als serveis socials a la ciutadania. (Llei 12/2007 
d'll d'octubre).

• s'ordena, tenint en compta la Cartera de Serveis Socials.(decret 142/2010 
d'll d'octubre).

• es clarifica i permet visualitzar la funcio dels Serveis Socials Basics.
• es dona Transparencia: Principi de publicitat activa de la informacio i model 

de Bon govern (Llei 19/2014 de 29 de desembre).

S'ACORDA:

Primer. Aprovar inidalment el CATALEG DE SERVEIS SOCIALS, d'acord amb el text 
incorporat a I'expedient, cataleg elaborat pels equips teenies dels Serveis Socials de 
f'Ajuntament de Vilafranca i validat pel regidor de Drets Socials, amb I’objectiu de 
disposer d'una eina d'informacio que permeti copsar facilment tots els serveis que 
ofereix I'ajuntament i d'una eina de planificacio, gestio i avaluacio dels citats 
serveis. Aquest Cataleg es configura com un conjunt de prestacions de serveis, de 
prestacions economiques, de tramits i d'actuacions de prevencio, atencio i promocio 
social que es presten directament des de TAjuntament I en col-laboracio amb 
entitats del tercer sector.

Segon. Sotmetre ('expedient i el text del cataleg de serveis al tramit d'informacio 
publica pel termini de trenta dies, mitjangant edictes que es publicaran al BOP, al 
DOGC, a mitjans de comunicacio escrita, al web i Portal de transparencia municipal 
i en el tauler d'anuncis de la corporacio, durant el qual podran presentar-se 
aMegacions o reclamacions. Si no n'hi haguessin, el cataleg de serveis s'entendria 
aprovat definitivament sense necessitat d'un nou acord expres.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per unanimitat del Consistori.

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que el cataleg es una eina important i potent 
per I'organitzacio dels serveis municipals. Amb aquest instrument es facilita
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material suficient perque la ciutadania pugui exercir els seus drets i tingui 
Informacio suficient per complir amb els seus deures.

Posa ordre a tot el conjunt de I'oferta de Tajuntament en el camp dels serveis 
socials. Un cop desplegat, ens permetra comprovar el grau de compliment dels 
serveis en relacio als compromisos assolits per I'ajuntament. Ens permetra tambe 
avaluar el grau d'eficacia i de compliment de Torganitzacio.

El cataleg es util, perque garanteix el dret d'acces als serveis socials, clarifica i 
permet visualitzar la funcio d'aquests serveis i publicita exph'citament les seves 
accions.

L'estructura del document es clara i entenedora. S'estructura en diferents apartats i 
es divideix en els ambits propis en que tenim estructurat el nostre servei. A cada 
fitxa hi figura la definicio, quins son els recursos disponibles, quin es el cost del 
servei, quins son els terminis per demanar-los, etcetera.

Es un document que conjuga tres conceptes importants: drets, deures i 
transparencia. Es un document viu, amb revisions periodiques, que s'anira ampliant 
en funcio de I'evolucio del servei.

El valor del document ha estat la seva elaboracio, que ha estat una coMaboracio de 
tot Tequip tecnic i amb les aportacions dels teenies especialistes quan aixo ha estat 
necessari. Aquesta eina facilitara rampliacio dels protocols d'actuacio i donara 
transparencia a I'actuacio dels servies i permetra una avaluacio interna i externa.

Amb la seva aprovacio, aprovem un document que informa i dona transparencia a 
I'actuacio professional i tecnica I tambe a les decisions politiques.

Tots hi hem pogut participar i fer les nostres aportacions. Es una aprovacio inicial i 
hi ha temps de poder fer seves propostes abans de I'aprovacio definitiva.

El Sr. Eladio Garcia (C's) anuncia el seu vot favorable. Enten que es una eina basica 
per entendre els serveis que ofereix I'ajuntament en coMaboracio amb les entitats 
del tercer sector. Es garanteix I'acces als serveis al ciutada, es visualitza els serveis 
basics i es dona transparencia a I'acces als mateixos.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) valoren positivament que es present! el cataleg I que 
se'ls hagues donat temps per poder-lo mirar i estudiar. Era necessari i feliciten al 
regidor i a I'equip tecnic. Encara estan en proces de revisio.

Es cert que I'ajuntament de Vilafranca destina molts recursos a temes d'atencio 
social, com demostra el pressupost que tenim. Les discrepancies que hi pugui haver 
poden ser mes de model que de quantitat.

No entenen com ha anat el proces. El logic era comengar amb la diagnosi social. En 
funcio del resultat, establir uns serveis i despres fer un llibre blanc per tal de veure 
com s'ha adaptat el servei a les propostes. Aqui ho hem fet al reves. Hem comengat 
pel llibre blanc, ara aprovem el cataleg i ara ens diuen que faran una diagnosi.

Entenen com un pas positiu I'aprovacio provisional del cataleg de serveis socials
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La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que a partir d'ara es disposara d'una eina 
molt important per donar informacio als ciutadans. Podran coneixer les prestacions 
de serveis que es donen des d'aquesta institucio.

Es un eina molt util per detectar les necessitats i les millores d'aquest servei. Per 
obtenir una visio global i transversal hauria d'haver estat dissenyada amb la 
maxima participacio ciutadana, cosa que vol dir que haurien d'haver participat el 
conjunt de grups politics que integren aquest ajuntament. En tot cas, esperen que 
a partir d'ara se'ls tingui presents e el seguiment i avaluacio.

Posa de manifest que I'acces a aquest servei queda restringit per totes aquelles 
persones i families que no disposen de padro municipal. Potser caldria redefinir i 
reconeixer els drets socials basics de totes aquelles persones que viuen a 
Vilafranca.

La Sra. Monica Hill (ERC) celebren I'arribada d'aquest recurs. Manifesta que 
segurament acabaran fent alguna aportacio en el periode d'informacio publica, a 
consequencia de la crisi social i economica que tenim aqui davant.

Tambe cal incorporar la visio dels veins i veines. Es important tenir les seves 
aportacions.

Caldra una campanya comunicativa per difondre el cataleg i els recursos de I'Area 
de Serveis Socials, perque hi ha molta gent que es queda fora dels ajuts perque els 
desconeixen.

Observen que en algunes fitxes esta molt definida la dedicacio de recursos humans 
i en altres es molt generica. Els sembla que el cataleg es molt extens, pero els 
recursos humans dedicats, son justos, els embla necessari afegir mes recursos 
humans.

Els compromises de qualitat que consten en el document son molt importants. 
Potser un pel insuficients i per aixo calen mes recursos humans.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) agraeix els comentaris fets. Estan oberts a qualsevol 
proposta d'enriquiment del document. El document es un tret de sortida, que no 
sorgeix del no-res. La diagnosis es va fer en el seu moment, el llibre blanc es va 
redactar i alii hi ha tot un seguit de propostes, que es van recollir amb la 
participacio de molta gent, que els ha inspirat bona part del cataleg.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que tenim una eina important i Them de fer 
servir. Exposa que els Cercles de comparacio de la Diputacio conclouen que la 
nostra despesa per habitant es significativament superior a la mitjana, cada 
professional a Vilafranca s'oeupa de 4.000 habitants, quan la mitjana es de 7.000. 
De cada 1.000 habitants, els serveis socials de Vilafranca atenen a 94 persones i la 
mitjana es de 143. El percentatge de comandaments dins del servei supera la 
mitjana i la nostra despesa per habitant es de 9,5 euros per persona i la mitjana es 
d'1,2. La conclusio es que estem dins dels parametres i estem a nivells molt per 
sobre de la mitjana.
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La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que en cap moment ha dit que no es facin 
coses, perd si que per ells es important reforgar aquesta area I mes en aquests 
moments. El rebost solidari ha incrementat els darrers mesos en 143 families mes, 
que es un indicador molt clar. Estar per sobre de la mitjana no vol dir dedicar-hi 
tots els recursos que ERC creu que cal dedicar-hi

En aquestes darreres setmanes s'han desplegat molts ajuts de TEstat i de la 
Generalitat i a Tajuntament no s'ha activat res. Hi ha un grup de veines que fins ara 
no han necessitat I'ajuda dels serveis socials municipals i que potser ara 
necessitarien algun acompanyament, pero com que I'ajuntament continua fent la 
mateixa tasca, no arriba a ells. La mirada ha de ser una mica mes global i amplia.

Cal adaptar els serveis socials a les necessitats que ha evidenciat el Covid i aixd vol 
dir que ara cal un esforg extra.

El Sr. Pere Regull (JxV) es mostra d'acord en moltes coses i d'acord amb els Cercles 
de comparacio, hi havia marge per a mes. Per aquestes emergencies derivades del 
Covid, farem el que sigui per aquestes necessitats puntuals, pero no em de caure 
en transformer en estructurals despeses que son puntuals. Ens hem d'adaptar a les 
circumstancies puntuals, pero ara aprovem un Cataleg de Serveis, que es 
estructural.

ALCALDIA

28/2020/SEC_MP MOCIO PER L'IMPULS D'ESTRATEGIES Mocio 
que presenta el grup municipal d'ERC per I'impuls d'estrategies i accions de 
Govern Obert a Vilafranca.

11.

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 9 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C's) i 12 en 
contra (7 JxV, 5 PSC)

INTERVENCIONS:

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que estem immersos en una revolucio 
tecnologica i que grades a internet i les noves tecnologies, durant la pandemia ens 
hem pogut informar, estudiar, treballar 
L'adminstracio no pot quedar enrere i cal modernitzar les eines de comunicacio 
entre les institucions publiques i la ciutadania.

La comunicacio de I'ajuntament ha estat unidireccional, des de I'ajuntament cap a 
la ciutadania i creuen que els veins i veines no nomes volen ser informats. Els 
ciutadans son ciutadans actius, nomes cal que I'administracio hi posi les eines.

El confinament ha posat de manifest la necessitat de reduir la bretxa digital, 
facilitant I'acces a internet a tots els veins i veines i que hi hagi una xarxa publica 
de wi-fi.

relacionar-nos amb familiars i amics.
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Demanen I'elaboracio d'un Pla de Govern obert, per una major transparency 
participacio i dialeg, que podria aplicar-se Tany 2021 amb estrategies i accions 
dares que busqui empodrear afs veins i les veines.

Tambe es demana Telaboraclo d'una aplicacio mobil de Tajuntament que faciliti 
I'interaccio amb la ciutadania. Molts cops Tajuntament rep avisos a traves de twiter 
i altres. Amb una aplicacio mobil potser seria mes facil que !a informacio arribes al 
servei que toca.

Cal treballar per garantir una xarxa de wifi a la que tothom hi pugui tenir acces.

El Sr. Eladio Garda (C's) manifesta que pretendre una major transparency 
participacio i dialeg es molt positiu i molt necessari. Tambe estan a favor de 
desenvolupar una aplicacio que permeti la interaccio dels ciutadans amb 
I'administracio, tambe estan d'acord amb la implementacio d'una xarxa wi-fi, pero 
el punt quart, la inclusio en el pressupost de I'any 2021..., esperem que es pugui 
dedicar recursos a aquesta mocio. Anuncia el vot favorable.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que estan d'acord amb I'esperit com amb e! 
contingut de la mocio i votaran a favor.

Els tres mesos de confinament han posat de manifest la importancia de les eines 
virtuals. Aquest es un fet irrefutable. Per poder utilitzar correctament aquests 
mitjans adequats i oberts, que no augmentin la dependencia i control. Necessitem 
millorar I'accessibilitat i les eines i les habilitats de la ciutadania. I es evident que 
cal potenciar canals de comunicacio bidireccionals.

Entenen que el sentit de la mocio es avangar cap a un Govern mes obert, mes 
col-laboratiu, mes dialogant... Tots aquests elements es complementen. No es un 
problema tecnic, es un problema politic, de voluntat politica.

VeC va presenter una mocio al mes de desembre de 2019, que va ser aprovada i 
que tambe toca algun d'aquests elements.

Consideren la xarxa publica de wi-fi, molt important. Hi ha una mocio de VeC 
aprovada per unanimitat al setembre de 2018 plantejant aquesta mateixa qiiestio.

Estem en un periode de transicio del mon analogic al digital. L'administracio te un 
paper molt important per tal de fer el transit al mon digital sense deixar ningu 
enrere.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que els municipis son I'ambit d'actuacio 
politica mes propera a la ciutadania i per tant creuen que I'ajuntament es I'espai on 
es mes facil construir estructures que permetin la participacio directa. Sempre 
estan a favor de qualsevol iniciativa que vagi encaminada a aconseguir una major 
transparencia, participacio, dialeg i coMaboracio entre ciutadania i accio politica.

Cal fer una aposta per a les noves tecnologies de la informacio i de la comunicacio 
com instruments de democratitzacio i apoderament ciutada i com una eina de 
participacio. Cal pero combatre primer la bretxa digital, be sigui obrint la xarxa de
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wifi o reobrint espais com era Vilafranca virtual o desplegant programes de 
formacio en i'ambit de les TIC.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que en la part de diagnosi hi estan d'acord. Els 
punts que planteja, des de I'oposicio es facil votar-hi a favor. Troba a faltar que es 
faci mencio de la tasca feta fins al moment. L'any 2017 es va aprovar I'ordenanga 
d'administracio electronica, que ja recull gran part dels objectius que es recullen en 
la mocio.

Aixo ja ho va iniciar en el seu moment el Govern socialista I despres ha estat 
continuat pels successius governs, posant en marxa tota la serie d'elements quie 
permeten la interaccio entre el Govern I la ciutadania.

De les accions que propose, hi ha algunes que II sap greu, ja que ell mateix va 
anunciar al mes de marg la imminent posada en marxa de la nova pagina web. El 
confinament va aturar la seva posada en marxa, per la necessitat de dedicar 
recursos cap una altra banda. La pagina web i la seu electronica estan a punt I 
anuncia que es podra interaccionar amb la ciutadania.

En quant a raplicacio mobil, aixo funciona molt be en ajuntaments petits, pero en 
ajuntaments grans, aixo no funciona prou be. L'han valorat moltes vegades, pero 
parlant amb ajuntaments que l'han posat en marxa, diuen que l'han hagut de tirar 
enrere.

En quant a la xarxa wi-fi, el ajuntaments poden tenir una xarxa wi-fi publica, pero 
limitada a 0,2Mb, que es una velocitat irrisoria. Si no canvia la legislacio, dificilment 
seria util. Aixo s'hauria de dirigir cap al Govern espanyol per a que canvi la 
normative i permeti que es puguin fer xarxes publiques d'alta velocitat.

Cosa diferent son els punts de connexio publics, que es un projecte europeu, que 
permet que en determinats espais publics es pugui fer aquest acces. Aixo esta 
previst fer-ho, fins i tot tenim subvencions i estavem a punt de fer-ho.

Per un acte de responsabilitat no podem votar a favor d'aquesta mocio.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que cal voluntat politica. Govern obert no es 
nomes una seu electronica o una pagina web. Te a veure amb el taranna, te a 
veure amb la participacio ciutadana i I'apoderament de la ciutadania.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que esta totalment d'acord amb el que diu la Sra. 
Urgell, pero la mocio diu el que diu. Pero no estem d'acord amb el punt de I'acces 
wi-fi que proposen. Si retiren aquest punt, poder podrfem estar d'acord.

El Sr. Eladio Garda (C's) proposa afegir un punt mes demanant a I'Estat que canvii 
la normative per tal d'accedir al wi-fi en bones circumstancies.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que no modificaran el redactat de la mocio, 
perque forma part d'un tot.
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29/2020/SEC_MP MOCIO SOBRE PRESERVACIO DEL 
PATRIMONI HISTORIC Mocio que presenta el grup municipal d'ERC i 
finalment encapgalada tambe pel de la CUP i el de VeC, perque es preservi i 
es posi en valor el patrimoni historic de Vilafranca del Penedes.

12.

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 8 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC) 1 abstencio (1 C's) 
i 12 en contra (7 JxV, 5 PSC)

INTERVENCIONS:

El Sr. Salvador Campama (ERC) manifesta que fa 8 mesos van presenter una mocio 
gairebe identica a aquesta. Llavors el regidor de Cultura va dir que tirarien 
endavant tot alio que s'hi deia sense crear cap plaga de tecnic de patrimoni. Han 
passat 8 mesos i cap de les mesures que es proposaven s'ha tirat endavant.

L'any 2018 la Direccio General de Patrimoni de la Generalitat va acusar de 
negligencia a I'ajuntament en el desmuntatge i muntatge de la Creu de Santa Digna 
i els va ordenar tornar-la a restaurar. La Creu de Santa Digna segueix igual que 
estava.

Al mes d'octubre van encendre les alarmes per la deixadesa que pateix la nostra 
Muralla Medieval i la situacio continua igual, no s'ha pres cap mesura.

Tampoc s'ha avangat ni en la redaccio de la Carta arqueologica ni s'ha publicat el 
Cataleg de Patrimoni.

El passat mes de maig es van destruir restes arqueologiques en les obres del 
Vinseum. Tambe hi ha hagut denuncia per part de veins de Vilafranca, de I'estat de 
les fites de terme, algunes de les quals fins i tot han desaparegut i tambe lamenten 
I'enderrocament de part de la tanca modernista de Cal Josep Planas, al passeig de 
la via i dissenyada per I'arquitecte Eugeni Campllonch, que estava desprotegida. I 
tambe encen el Hum d'alarma en relacio a les obres de remodefacio de la plaga de 
I'Oli, que modificara la simetria de la fagana del Mercat de la Carn.

El patrimoni no es una despesa, es una inversio que permet potenciar el turisme. N 
volen ser la generacio responsable de la destruccio del patrimoni que els ha estat 
llegat.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que esta d'acord en que cal millorar les eines 
per protegir el Patrimoni de Vilafranca i consideren precedent la creacio de la 
Comissio d'estudi del patrimoni de Vilafranca. Es mostra contrari a la creacio de la 
plaga de tecnic de patrimoni, ja que es pot cobrir amb els teenies del Vinseum. Si es 
retira el punt tres, votaran a favor.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que estan d'acord i demanen encapgalar-la. 
El seu grup ha fet diverses accions en defensa del patrimoni. Li preocupa el 
desinteres de I'equip de govern respecte el patrimoni de Vilafranca. Quan parlem de
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turisme, posem de relleu el patrimoni de Vilafranca, pero si no el protegim, no sap 
que promocionarem. Promocionem la Ruta modernista i deixem enderrocar la tanca 
dissenyada per un rellevant arquitecte modernista. La muralla de Vilafranca va 
caient a trossos. Tenim un enorme patrimoni industrial, com les naus del carrer 
Corner^ fins a les bobiles. I innombrables restes, que van apareixent, que com que 
no estan al cataleg, les anem perdent.

L'equip de Govern, en el tema del patrimoni, sempre reacciona a la contra. Quan hi 
ha una denuncia, una queixa... Sempre anem a remolc. Llavors, la possibilitat de 
protegir el patrimoni, son poques. I aixo es deu a que no hi ha una politica de 
patrimoni.

El patrimoni es un element importantissim per a la propia societat. El poc interes es 
demostra en el fet que estem treballant amb un Pla especial de proteccio del 
patrimoni de 1988, de fa 32 anys! Aquest document era molt bo en el seu moment, 
pero 32 anys despres..., han canviat molt les coses. Despres, encarreguem a la 
Diputacio d'un nou cataleg de patrimoni, que el lliura fa tres anys i encara I'estem 
estudiant. Es cert que el cataleg te alguns defectes, pero el Govern ha tingut tres 
anys.

La sensacio que hi ha es que el patrimoni no interessa massa a aquest equip de 
Govern. I quan es parla de patrimoni, es parla de patrimoni arquitectonic, patrimoni 
cultural i artistic. Si volem que Vilafranca continui sent una Vila amb identitat 
propia, amb fisonomia propia, hem de conservar el patrimoni. El patrimoni es 
I'element millor que llegar a les generacions futures, igual que les generacions que 
han passat abans han tingut deixant el llegat. Ningu vol viure en una Vila sense 
identitat.

Encara som a temps de redregar I'actitud que el Govern te vers el patrimoni. VeC 
votara a favor i demana encapgalar la mocio.

El Sr. Noel Vihas (CUP) demana encapgalar la mocio i manifesta que entenen el 
patrimoni historic, arquitectonic, etnologic i cultural com a part de la historia 
col-lectiva. I es el que ens ajuda a descobrir i relacionar-nos amb el nostre passat i 
entendre millor el nostre present.

L'actual equip de Govern el te infravalorat. Sense cap conscienciacio ni cap politica 
activa de recerca, revitalitzacio i preservacio. Estem davant d'una deixadesa que fa 
que poc a poc anem perdent elements del nostre patrimoni fruit de la inaccio del 
govern en aquestes temes, com per exemple la tanca modernista del carrer Rafael 
Soler, la conservacio de la muralla de Vilafranca o I'estat de I'esglesia de Santa 
Maria del Horts.

El cataleg de patrimoni actual data de 1988 i pel que saben, n'hi ha u altre de 2017 
tancat en algun calaix d'aquest ajuntament. Pregunten per que des de fa tres anys 
tenim un cataleg que no s'ha portat a aprovacio. Si es vol protegir el patrimoni, cal 
dur a terme urgentment, totes les actuacions que es descriuen a la mocio i garantir 
que no es malmetin restes patrimonials que es el que esta passant.

Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que s'han fet alguns judicis que li 
semblen molt desproporcionats respecte a la feina que des de Tajuntament s'ha fet.
El
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Hi ha un debat, perque una cosa son les eines que disposa I'ajuntament i I'altra, el 
que el Govern fa.

En ema de patrimoni, hi ha unes normatives que estan per sobre de la voluntat del 
Govern municipal. Tant la llei d'urbanisme, com la llei del patrimoni cultural catala, 
el que fan es assegurar de que tots els Governs, siguin del color que siguin, 
segueixin uns procediments.

La part expositiva de la mocio parla de la degradacio de la muralla medieval. La 
muralla esta integrada per molts trams i les parts que s'han anat descobrint, s'han 
anat respectant. Quan es dona una llicencia en un Hoc que es sospita que hi pugui 
haver la muralla, sempre es demana un informe arqueologic.

Respecte a I'esglesia romanica de Santa Maria dels Horts, es recorda que hi va 
haver un acte vandalic i I'ajuntament va fer un requeriment al propietari i se li va 
informar de les linies d'ajut que ofereix la Generalitat i es va posar a la seva 
disposicio els teenies del Vinseum.

Respecte la Creu de Santa Digna, cal reconeixer que Tempresa a qui es van 
adjudicar els treballs fa un parell d'anys, no va donar un resultat satisfactori. 
L'ajuntament ha fet una nova contractacio pero en aquests vuit mesos, a mes del 
Covid, la persona que havia de liderar I'obra, ha estat de baixa i aquesta prt ha 
quedat interrompuda temporalment. Estem treballant de manera coMaborativa amb 
els teenies del Departament de Patrimoni.

Respecte a les fites, ho estem mirant.

Respecte a I'enderrocament de la tanca modernista, cal fer referenda a la figura del 
cataleg. L'ajuntament te un cataleg de I'any 1988, que incorpora els 81 edificis 
catalogats. L'ajuntament pero, treballa amb tota la informacio dels diferents 
inventaris i documents que arriben a mes de 500 figures. Aquesta tanca no hi es en 
cap inventari ni en cap actualitzacio. El Govern, el que ha fet es negociar amb el 
propietari per tal que preservi part de la tanca. El propietari, d'acord amb la 
normative hauria d'enderrocar tota la tanca per aliniar-se amb la resta de finques.

En la part dispositiva, destaca que la visio del patrimoni de I'equip de Govern es 
transversal. El Servei de turisme, en moltes de les rutes que organitza, posa de 
relleu el patrimoni de Vilafranca.

Els grups municipals que formem I'equip de Govern i altres, han impulsats molts 
projectes que posen en valor el patrimoni, com pot ser La Cassa de la Festa Major, 
La Fassina, L'Enologica, la Casa Amiguet,... i molts convenis amb interessos locals 
de titularitat privada. La voluntat del Govern es clanssima i el treball que es fa en 
I'atorgament d'un llicencia, sempre que hi ha un element patrimonial rellevant, hi
es.

En la plaga de tecnic que demana la mocio, I'equip de Govern fa un enfoc 
transversal i compten amb els teenies del Vinseum.
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Respecte a la Carta Arqueologica, qui I'aprova es la Generalitat, respecte el 
Cataleg, aquest es competencla de rAjuntament, pero el document que es va lliurar 
per la Diputacio no estava complert i s'ha hagut de complementar mitjangant el 
treball fet pels nostres teenies.

Anuncia el vot en sentit negatiu i emplaga a seguir parlant del tema en altres 
organs.

El Sr. Salvador Campama (ERC) manifesta que es el cop que el Govern ha dedicat 
mes temps a un tema de patrimoni en el Pie, llastima de la conclusio final, que li 
sembla contradictoria. Els fets es que el nostre patrimoni s'esta degradant; s'ha 
despres els carreus de la muralla que hi ha al parquing del carrer Sant Pau. S'ha fet 
molta feina, certament, pero si hi hagues una persona experta en temes 
patrimonials a I'ajuntament, seria mes provable que la tanca dissenyada per 
I'arquitecte Campllonch del carrer Rafael Soler estes protegida. La Llei 9/1993, 
obliga a totes les administracions a garantir la integritat del patrimoni.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que la millor garantia per seguir parlant de 
patrimoni, seria muntar la Comissio de patrimoni que es una de les demandes de la 
mocio. Pero les Comissions informatives el Govern les fa servir per exposar els 
temes quan ja els tenen decidits.

El Sr. Ricard Rafecas (JxV) agraeix la critica constructiva del Sr. Arnabat i del Sr. 
Vines, tot i que parlen de desinteres i de deixadesa, cosa en la que no hi esta en 
absolut d'acord. Cal.pensar tambe, com es fan les coses, com es paguen i amb quin 
ordre de prioritats. Li va saber greu I'escrit del Sr. Campama al 3 de vuit del passat 
divendres, que deia que el Govern municipal tractava el patrimoni municipal com a 
brossa i que a Vilafranca tenim llicencia per destruir o que el Govern ha malmes la 
Creu de Santa Digna.

Hi ha coses que son discutibles i coses que no i aquest tracte, no contribueix a la 
millora del dialeg entre govern i oposicio.

La mocio parla dels horaris de la basilica de santa Maria, o del Claustre de Sant 
Francesc. Aquests immobles no son nostres i no hi podem intervenir.

Recorda que fa vuit mesos, a la mocio que es va presentar a I'octubre, es va dir 
que si retiraven el punt que demanava la creacio de la plaga de tecnic, parlanem 
del tema. No es va voler retirar el punt, cosa que el Sr. Campama no ha dit.

Enumera la gent del Vinseum i de la Regidoria de Cultura que pot gestionar el 
patrimoni vilafranqui. Conclou que no acceptaran la creacio de la plaga perque els 
sembla absolutament innecessari. El que proposen es convocar una Comissio 
d'urbanisme monotematica per parlar del patrimoni, que compti amb la participacio 
de gent del Vinseum, de I'arxiu, de I'Institut d'Estudis Penedesencs i en parlem tots 
plegats, posem tots els temes sobre la taula.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta arran d'articles que es publiquen com el 
que feia referencia el S. Rafecas, considera molt trist algunes maneres de fer 
polftica que no son propies del mon local, perque cap equip de Govern esta per 
carregar-se el patrimoni. Aixo no ho pot assumir cap Govern local. Si que estaria
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be, la reunio dels grups municipals en el format que vulguin: amb els seus equips, 
amb els seus experts, amb el personal de I'ajuntament, amb els serveis jundics, 
nomes politics...., dintre dels espais que ja tenim, parlar-ne d'aixo, es el Hoc de fer 
les valoracions.

Respecte el tema concret de la plaga de TON, estem treballant les aMegacions. 
L'empresa municipal d'aigiies comengara les obres de millora del clavegueram. Les 
aMegacions es contestaran

30/2020/SEC_MP MOCIO PER LA REDUCCIO IVA EN 
L'ACTIVITAT FISICA Mocio que presenta el grup municipal de JxV per 
raplicacio d'una reduccio de I'lVA en la prestacio de serveis vinculats amb la 
practice de I'activitat fisica i esportiva

13.

L'esport i Tactivitat fisica es un sector que te una importancia cabdal en la cohesio 
social i territorial, en la formacio dels nostres infants i joves, en el benestar i la 
salut del conjunt de la ciutadania, aixi com en la projeccio dels nostres municipis 
internacionalment.

Un sector plural, amb agents publics, associatius sense anim de lucre i empresa 
privada, basat en la cooperacio entres les administracions publiques i el teixit 
associatiu esportiu. Aquest esta format, entre d'altres, pels 947 municipis de 
Catalunya amb els CEM, centres esportius municipals, i d'altres 40.000 
equipaments i instaMacions esportives, la majoria tambe municipals; consells 
esportius comarcals que apleguen mes de 450.000 esportistes escolars; 18.000 
clubs i entitats esportives; federacions esportives catalanes que apleguen mes de 
600.000 esportistes; universitats catalanes amb els seus corresponents serveis 
esportiu; centres esportius privats (fitness); una potent industria esportiva amb 
una promocio economica de 600 empreses relacionades amb el sector, que segons 
TINDESCAT facturen mes de 3.500 milions d'euros i ocupen prop de 30.000 
persones.

L'Observatori Catala de I'Esport ens informa que el pes del sector a Catalunya es 
del 2.1% en el Producte Interior Brut, que ocupa a mes de 95.000 treballadors i 
que representa un 3,2% del total de Tocupacio. Diferents estudis demostren que la 
practice d'activitat fisica augmenta I'estalvi sanitari i millora la productivitat 
d'estudiants i treballadors.

Malauradament I'impacte de la pandemia del Covidl9, esta comportant la 
consequent perdua de poder adquisitiu de les families, la qual cosa posa en rise la 
continuitat de I'acces a la practica de I'activitat fisica i l'esport a la ciutadania. Ens 
cal doncs, cercar mecanismes per a rebaixar aquesta pressio fiscal del 21% de I'lVA 
que recau sobre les families, usuaries de clubs i de centres esportius siguin publics 
o privats.

L'anterior increment excepcional de I'lVA del 8% al 21% adoptat estrategicament 
per a fer front a la crisi immobiliaria i bancaria de 2008 va constatar un pas enrere 
tant pels usuaris d'aquest servei com pels prestadors d'aquests.
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Si es compara el tipus impositiu a les activitats esportives a TEstat amb la resta de 
paTsos de la Unio Europea, aquest esta per sobre de la mitjana. Amb relaclo als 
grans paisos europeus, nomes Italia aplica un IVA lleugerament superior a 
I'espanyol (22%), mentre que Alemanya, Franga, el Regne Unit apliquen tipus 
inferiors, segons ens informa la UFEC.

El sector dels serveis esportius, entre ells clubs i entitats sense anim de lucre, 
desenvolupen unes activitats economiques altament intensives en ocupacio, de 
manera que la decisio d'augmentar I'lVA va propiciar un increment de preus, una 
baixada d'usuaris i, en definitiva una destruccio d'ocupacio no justificada.

Mantenir un IVA del 21% en els serveis esportius comporta no incentiva la practice 
esportiva i d'activitat fisica, i te directament unes consequencies negatives per a la 
salut en la poblacio, doncs, resulta oportu recordar-ne els beneficis tant fisics com 
mentals, tant fisiologics (redueix el rise de patir malalties cardiovasculars, tensio 
arterial alta, cancer de colon i diabetis), com psicologics (disminueix el rise de patir 
estres, ansietat i depressio), com socials (fomenta la cohesio social).

L’estalvi en els pressupostos publics que suposa la practica de resport es ben 
evident. Per cada euro que s’inverteix en exercici fisic s'estalvia com a minim 6 € 
en despesa sanitaria. Pero aquest estalvi va mes enlla de la despesa sanitaria. 
Segons calculs realitzats per experts, el cost de la inactivitat fisica per a la 
productivitat laboral, el turisme, I'educacio i els problemes de salut mental s'han 
estimat en 5.000 milions d'euros. Des del punt de vista laboral, el cost de la 
inactivitat fisica es calcula que comporta 2.500 milions d'euros de perdues a causa 
de determinades patologies, baixes laborals, depressio i baixa productivitat.

Per tant, mantenir un IVA del 21% pels serveis vinculats amb Tesport i Tactivitat 
fisica es una mesura que, no nomes perjudica el teixit esportiu, gran part d'aquest 
sense anim de lucre, sino que tambe contraria una poh'tica de salut publica solida i 
efectiva en benefici dels ciutadans aixi com, en definitiva, els recursos publics.

Aquesta situacio de greuge, s'ha vist augmentada per les mesures adoptades amb 
la finalitat d'afrontar la crisi sanitaria provocada pel COVID19, en la que ens hem 
vist obligats a tancar totes les instaMacions esportives i a suspendre tota activitat 
relacionada amb la prestacio de serveis esportius. Una singularitat que, sens dubte, 
comporta un ampli perjudici social a les families usuaries, i economic a molts clubs 
sense anim de lucre. Un perjudici que es veu incremental enormement davant la 
proximitat de les activitats esportives estivals.

Ates que la crisi sanitaria derivada de la COVID-19 esta afectant intensament el 
desenvolupament normal de Tactivitat en molts dels sectors de la nostra societal, 
inclos el sector esportiu, amb greu afectacio a la situacio personal, economica i 
social de les persones.

Ates que el teixit associatiu de resport sera un dels darrers sectors a recuperar la 
normalitat a mesura que avancem en la lluita contra la pandemia.

Ates que la paralitzacio del sector esportiu esta ja comportant i comportara grans 
perdues de recursos i capacitat a les entitats esportives, que perjudicara I'acces a 
resport de les persones practicants.
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Ates que considerem que 1'esport es el quart pilar de I'estat del benestar i volem 
garantir que els efectes d'aquesta crisi tinguin el menor impacte possible en els 
drets I llibertats que la nostra societat ha assolit, essent la practica generalitzada 
d'esport una de les grans fites aconseguides fins al moment.

Ates que la societat i el sector organitzat de Tesport ho demana, i s'ha creat a tal 
efecte la Taula de Treball que promou el Pla Nacional per a la Reactivacio de 
I'Activitat Fisica i I'Esport promogut per la Secretaria General de I'Esport entre les 
diferents administracions i el sector.

D'acord amb tot aixo exposat, demanem que el Pie de I'Ajuntament de Vilafranca 
del Penedes aprovi els seguents acords:

Instar al Govern de I'Estat que modifiqui la "Ley 37/1992, de 28 dePrimer.-
septiembre del impuesto sobre el valor ahadido", implementant la seva modificacio 
cap a un IVA reduTt del 10% en la prestacio de serveis vinculats amb la practica 
d'activitat fisica i esportiva tot deixant sense efecte la gravacio fiscal del 21% en 
relacio amb aquestes.

Segon.- Instar al Govern de TEstat que implementi alhora la creacio d'un nou IVA 
hiper reduTt del 4% aplicable a la prestacio de serveis vinculats amb la practica 
d'activitat fisica i esportiva en centres esportius tant publics com privats adregats a 
persones amb prescripcio medica especifica feta des dels Centres d'Atencio 
Primaria.

Tercer. Demanar un Pla de xoc per a Tesport entre totes les Administracions per 
impulsar mes mesures de suport al sector esportiu

Donar trasllat d'aquests acords la Delegacio del Govern de I'Estat aQuart.-
Catalunya, al Ministeri d'Economia i Hisenda i al Ministeri de Sanitat, Consum i 
Serveis Socials del Govern de I'Estat, als Grups Parlamentaris del Congres dels 
Diputats, als Grups Parlamentaris del Senat, als Grups Parlamentaris del Parlament 
de Catalunya, a la Secretaria General de I'Esport del Govern de Catalunya, a 
I'Associacio Catalana de Municipls i a la Federacio Catalana de Municipis, a la UCEC 
Unio de Consells Esportius de Catalunya, a la UFEC Unio de Federacions Esportives 
de Catalunya, a Foment de Treball, a PIMEC, a INDESCAT Catalan Sports Cluster, i 
a I'ADECAF Associacio d'Empresaris de clubs Catalans de Fitness.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per unanimitat del consistori.

INTERVENCIONS:

La Sra. Anna Doblas (JxV) manifesta que parlar d'esport es parla de politiques 
socials i economiques i parlar de salut. Les persones que practiquen esport son 
menys propenses de posar-se malaltes. L'esport es I'eina clau per fomenar la 
cohesio social i evitar Texclusio. Diferents estudis demostren que la practica de
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resport disminueix la despesa sanitaria i augmenta la productivitat d'estudiants i 
treballadors. Un dels principals factors d'associacionisme a Vilafranca i a Catalunya 
es I'associacionisme esportiu.

L’any 2012 el sector esportiu es va veure afectat per un increment de I'lVA que va 
suposar principalment que I'activitat fisica i esportiva no fos considerada com 
essencial. Fins aleshores sempre havia tingut un IVA reduit i va ser en aquell 
moment que es va decidir que s'equipares a la resta de sectors economics. Des de 
les hores es a veure afectat per perdua de recursos i va perjudicar I'acces a I'esport 
de determinades persones.

L'impacte de la pandemia del covit-19 esta comportant la perdua del poder 
adquisitiu de les families, cosa que repercuteix en la limitacio a I'acces a I'esport. 
Per aixo es necessari i urgent buscar mesures i mecanismes per rebaixar aquest 
tipus impositiu que recau sobre les families i els usuaris i usuaries dels centres 
esportius i dels clubs, tant publics com privats. Les entitats esportives s'han vist 
obligats a tancar la seva activitat a causa de la crisi sanitaria i no saben a hores 
d’ara s'hi podran obrir i si ho fan, en quines condicions podran obrir. Si no adoptem 
cap tipus d'accio es veura molt afectat aquest sector, sobretot per la destruccio de 
llocs de treball. Aquest es un ambit que genera moltissima ocupacio i aixo es una 
cadena si no hi ha rebaixa fiscal els preus seran elevats i hi haura menys usuaris 
que podran pagar els preus i al final que tindrem sera menys ocupacio. Mantenir 
TIVA tal i com esta ara, no incentiva la practica esportiva i i'activitat fisica i aixo 
desencadena un empitjorament de la Salut de la poblacio tant fisic com mental. 
I'activitat fisica i I’esport han estat claus per mantenir la nostra salut Integra durant 
aquest confinament. Se’ns han ofert infinites propostes per tal que ens 
mantinguessim forts, actius i sobretot, connectats amb el mon.

El Sr. Eladio Garda (C's) manifesta que en les actuals circumstancies el desitjable 
seria efectuar una rebaixa del tipus general de la TIVA, em la Ifnia del que ha fet el 
govern alemany. Els alemanys han rebaixat TIVA general del 19 al 16% Aquesta es 
una mesura positiva. L'lVA retuit alemany ha passat del 7% al 5%.

Estan d'acord amb la mocio, consideren que s'ha de rebaixar el IVA general no 
nomes un sol sector s’ha de fer una revisio del tipus impositiu de I'lVA I'esport es 
essencial per manteniment de la salut. En el seu dia ja va soHicitar per tal de que 
es rebaixes el preu dels activitats esportives precisament per aquest motiu.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que I’esport ha de ser un element i un dret 
per tothom. Tothom I'ha de poder exercir aquest dret. L'lVA per I’esport popular, 
per I’esport en general aquest percentatge del 21% el consideren excessiu. No 
obstant aixo consideren que I'esport com espectacle, la gent que fa negoci amb 
I'sport, aquest IVA no s’hauria de rebaixar.

En quant a rebaixa fiscal de I’lVA Alemanya que comenta el Sr. Eladio, el que 
tampoc a comentar del Sr. Eladio es que els impostos directes a Alemanya son molt 
mes elevats i molt mes proporcionals que els que hi ha aqui. Alemanya es pot 
permetre rebaixar de forma general I’lVA en aquesta epoca de crisi perque de la 
imposicio directa te uns grans ingressos.
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La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que entenen la practica de Tesport com un 
element de cohesio social. Es necessari treballar per la consideracio de resport com 
a espai de convivencia. Defensen I'associacionisme esportiu aixf com I'acces sense 
discriminacio de totes les persones de la Vila a la practica d'aquestes activitas. Cal 
seguir treballant perque les diferents entitats esportives de base promoguin els 
valors del treball cornu, I'equip, I'esforg.

Tot i que no comparteixen algun dels arguments de la part expositiva, votaran a 
favor d'una mocio fiscal que facilita la practica esportiva entesa com a motor 
d'integracio i cohesio social i anima a la resta de consistori a adoptar una mesura 
similar per Tambit cultural.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que estan d'acod amb el plantejament. 
Han proposat una esmena, que es demanar un pla de xoc per resport entre totes 
les administracions, impulsant mes mesures de proteccio del sector esportiu.

Pensen que sols ITVA, no sera la solucio. En resport base, es una mesura que te 
sentit. En altres, segurament no. Si fern com diu la mocio, no sap si hi haura prous 
ingressos per fer tot alio que s'esta plantejant, per aixo han presentat aquesta 
esmena. Cal pensar que s'ha demanat a I'estat els ERTO, els prestecs ICO, etc, i 
per tant seria bo que aquestes administracions puguessin debatre si son suficients 
les mesures i veure si s'ha de replantejar ITVA.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que votaran a favor de la mocio perque la 
rebaixa fiscal de ITVA que planteja pot contribuir a que moltes families continuin 
gaudint de la practica de resport.

Trambe cosideren que seria molt bo demanar al Gobierno la revisio d'altres IVA, 
com els del 21% de serveis basics, de I'aigua i el gas al 10; ITVA cultural al 4%, 
etc. Recorden que ITVA es un impost que grava a tothom per igual, sense tenir en 
compte qui mes te o qui menys te i castiga sempre a les rendes mes baixes.

14. 31/2020/SEC_MP MOCIO PER GARANTIR L'EQUITAT
EDUCATIVA Mocio presentada pel grup municipal de VeC i finalment tambe 
encapgalada pel d'ERC i el de la CUP, per garantir I'equitat educativa i paMiar 
I'emergencia infantil generada pel COVID-19

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 9 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C's) i 12 en 
contra (7 JxV, 5 PSC)

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que els 2 principals sectors afectats pel 
Covid han estat la gent gran i els infants. Respecte I'equitat educativa, esta clar que 
les necessitat de la infancia han augmentat i cada vegada son mes desiguals.
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L'escola compleix una funcio d'igualacio molt important. Aquests tres mesos sense 
escola dels infants, han augmentat les desigualtats que ja hi havia.

Correspon intervenir tant al Departament d'Educacio com a I'ajuntament a nivell 
mes social. Cal continuar treballant per continuar augmentant I'equitat escolar en 
les escoles de Vilafranca.

Plantegen la mocio en sentit positiu, pero cal ampliar i reforgar, perque les dades 
que ofereix la Fundacio Jaume Bofill sobre la situacio escolar a Catalunya diuen que 
es un dels 10 paTsos on hi ha mes segregacio escolar d'Europa i on durant els 5 
darrers anys la segregacio no s'ha reduTt.

Vilafranca es un dels 44 municipis de mes de 10.000 habitants que tenen uns 
nivells de segregacio escolar mes elevats. L'index de similitud es del 34%, especte 
al 2013 hi ha hagut un increment del 7%.

La segregacio escolar pot agreujar-se si no prenem mesures. Segons les dades de 
la Regidoria d'Ensenyament, en el curs 2017/2018 un 36% de la alumnes de 
Vilafranca van rebre ajuts a rescolaritzacio. A l'escola publica hi van el 84,5% dels 
alumnes que tenen ajuts a I'escolaritzacio i a l'escola concertada el 15,5%. I tambe 
hi ha segregacio a l'escola publica. Hi ha una diferencia de 32 punts entre una 
escola publica i una altra escola publica.

Tenim un problema estructural, la segregacio escolar i un problema conjuntural, 
que es el Covid. Hi ha municipis que han aconseguit revertir aquesta situacio. 
Entenen que I'ajuntament de Vilafranca Nuita contra la segregacio escolar, per aixo 
participa al programa 360, participa del concepte de ciutat educadora, pero penen 
que es I'hora de donar una empenta mes en aquesta direccio mitjangant un acord.

La mocio te dos aspectes concrets, I'escletxa digital i I'estiu enriquit. Aqui fa 
Generalitat de Catalunya te una part de responsabilitat i I'ajuntament en te una 
altra part. La Fundacio Jaume Bofill demana que els ajuntaments destini una 
partida per a que els alumnes puguin participar a I'estiu enriquit.

Els sembla que I'organisme oportu on treballar aquestes questions es el Consell 
Escolar Municipal.

El sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que la segregacio escolar es evitable i tothom 
esta d'acord en que es perjudicial. Cal corregir-la i impedir-la. La segregacio escolar 
es produeix practicament per motius economics. El problema es I'assignacio de 
recursos per tenir una educacio publica de qualitat. La Generalitat de Catalunya ha 
aprovat els pressupostos gracies a I'abstencio dels comuns i es evident que no son 
els pressupostos que necessita Catalunya en aquestes circumstancies.

El Sr. Noel Vinas (CUP) demana encapgalar la mocio i manifesta que la desigualtat 
social que existeix en la nostra societal, es veu reflectida i perpetuada en 
I'educacio. A Vilafranca i a molts indrets de Catalunya tenim una xarxa segregada, 
en que molts centre educatius tenen uns alumnes diferenciats en I'ambit academic, 
socioeconomic i cultural. Aixi doncs la xarxa escolar no garanteix la igualtat 
d'oportunitats, ni es integradora ni Nuita per revertir les desigualtats socials. Cal
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revertir aquesta situacio. Les escoles han de ser espais democratics, de INbertat i 
de creativitat.

S'ha d'acabar amb les privatitzacions, les retallades i enfortir el sistema public 
d'educacio mitjangant la implicacio activa de tota la comunitat educativa. Aquest es 
un problema que Vilafranca pateix. Que des de la CUP han denunciat molts cops i 
pel que sembla esta molt lluny de fer-hi front per part de la regidoria i de ('equip de 
Govern.

L'informe de la Fundacio Bofill textualment diu: "aquesta situacio indica que hi ha 
deficiencies greus als mecanismes d'escolaritzacio i que, o be no s'esta 
implementant cap mesura politica per millorar-los, o be els esforgos realitzats no 
son suficients".

Esperen que no continuin negant el problema i comencin a treballar perque ens hi 
va el futur de molts vilafranquins i moltes vilafranquines. Poden posar-se en 
contacte amb els ajuntaments que si que estan fent be la feina en aquesta materia.

Consideren que ja fa temps que s'haurien d'haver adoptat mesures per evitar la 
segregacio eductiva. Cal eliminar la bretxa digital, cal que els infants tinguin acces 
al Casal d'estiu (mesura aprovada al Pla de xoc, pero que de moment no te dotacio 
pressupostaria). I tambe mesures perque la tornada a I'escola al setembre sigui 
amb la maxima seguretat i amb les ratios reduides. Aixi doncs, la regidora, I'equip 
de Govern i el Departament d'educacio, tenen molta feina sobre la taula. Esperen 
que hi posin fil a I'agulla, a que no es pot permetre que ningu es quedi enrere.

El Sr. Salvador Campama (ERC) manifesta que ERC dona pie suport a la mocio i 
demanen encapgalar-la.

Els hagues agradat que s'hagues fet referencia a mesures que son competencia de 
I'ajuntament. Fa molt de temps que denuncien la manca de polftiques decidides per 
posar fi a la segregacio escolar. Moltes de les mesures proposades en la mocio son 
utils de cara a corregir al segregacio. Moltes les han demanat ells mateixos i 
figuraven en el seu programa electoral.

A la Comissio informativa de dimarts passat, ja varen demanar accions al Govern 
en els Casals d'estiu, per tal de garantir que hi hagi places per a tots els infants i 
joves de la ciutat. Tambe van demanar quina era la previsio de I'ajuntament per 
facilita espais municipals per als centres educatius de cara al curs vinent.

La mocio tambe demana eines per lluitar contra la bretxa digital, cosa que van 
demanar en pie confinament. Tambe fa anys que demanen plans d'entorn aixi com 
altres mesures com programes de reforg escolar o d'aprenentatge de musica o 
d'idiomes.

La Sra. Meritxell Montserrat (JxV) manifesta que comparteix els motius de la mocio, 
pero escoltant les exposicions dels diferents grups, la sorpren, perque posa de 
manifest que no han llegit l'informe de la Fundacio Bofill.

Els sorpren la intervencio d'ERC quan des de la Conseileria d'Educacio de la 
Generalitat de la qual son responsables, encara no han respost a I'Ajuntament
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sobre I'estat de la connectivitat, estan marejant als centres educatius demanant 
dades. L'ajuntament de Vilafranca va demanar si podia intervenir per donar suport 
als alumnes i no els van deixar. Ara estan esperant que en aquesta segona fase els 
diguin com han d'establir el conveni.

El Sr. Campama acusava a l'ajuntament de mala gestio, electoralisme i mirada 
curta. Fixin-se si te mirada curta el Departament, que ja ha passat de tots els 
alumnes que tenien problemes. Ara estan al setembre. Estan explicant per tot arreu 
que faran al setembre i a l'ajuntament de Vilafranca encara no els ha dit res sobre 
quin es el pla d'obertura i quin es el pla d'espais, encara estem esperant quines son 
les directrius.

El nostre objectiu ha estat donar suport a les families, donar suport als centres, 
estar al costat dels mes vulnerables, repartint les targetes moneder quan el 
Departament es va retirar, a partir d'unes dades majoritariament erronies, vam 
estar buscant i de 1058 targetes, unicament no es van localitzar 11. Aixo ha estat 
grades a la gestio del Servei d'Educacio de I'Ajuntament que s'ha esforgat per 
localitzar les families i fer-los arribar les targetes a casa seva. A les families 
vulnerables que necessitaven material, els hem fet arribar material a casa seva. 
Material escolar i tambe ordinadors que estaven tancats als centres. Vam haver de 
demanar expressament al Departament que ens deixes entrar als centres a buscar 
aquest material i tambe Them fet arribar a les families.

L'estudi al que fan referencia es de 122 localitats mes grans de 10.000 habitants. 
Vilafranca surt a la posicio 53 i parla d'un augment de dissimilitud que en aquests 
darrers anys ha augmentat un 0,07%. Aixo es a primaria. L'estudi tambe parla de 
secundaria, on tenim un dels mdexs mes baixos de dissimilitud i aixo ho obvien.

Es un problema de Catalunya, totes les poblacions s'han mantingut o han 
empitjorat. Els que s'assenyalen que han millorat, tenen millores del 0,002 o 0,003, 
pero a secundaria ha empitjorat un 0,12 o 0,14. Aixo la fa deduir de que no s'han 
mirat I'informe.

Vilafranca es proactiva pel que fa a la segregacio escolar. La Comissio de garanties 
d'admissio. Alla hi ha la inspeccio, el Consell Comarcal, l'ajuntament, les direccions 
dels centres concertats i publics, representants de les AMPA. La fundacio Bofill 
denuncia que hi ha ciutats que no tenen oficina municipal d'escolaritzacio. I aixo 
Vilafranca ho te i s'assumeix amb els ingressos propis de l'ajuntament, que ho 
assumim i aqui tambe hi hauria de coMaborar la Generalitat

En el programa d'ajuts a I'esolaritzacio, hem format a I'EAP a fer una bona deteccio.

Recorda que un 97 o 98% de les families trien el centre. El marge que te 
l'ajuntament es molt poc. El fet de reservar places per a les incorporacions 
d'alumnes durant el curs escolar, fins i tot pot ser contraproduent.

Comparteixen totalment I'objectiu de la mocio. El Govern municipal, ja abans del 
Covid, te com un dels objectius I'abando escolar prematur i millorar I'exit educatiu 
de tots els alumnes, I aixo no es pot fer sense equitat. En aixo estem. I fern 
politiques d'acompanyament d'aquests joves; als de 16 anys i als de 18. Tenim un
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actitud ferma en els recursos per segona oportunitat. Estem perque ningu quedi 
enrere.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que la moclo no entra en les picabaralles 
entre partits que hi pugui haver en el Govern de la Generalitat. La mocio recull 
unes demandes i demana que s'apliquin una serie de mocions que ja s'havien 
aprovat. El que es vol es millorar i pel que diu, estan treballant en aquesta direccio.

Demana saber el sentit del vot de I'equip de Govern. La mocio no conte critiques, 
sino propostes. No enten perque s'han pres la mocio com un atac.

La Sra. Meritxell Montserrat (ERG) manifesta que el que ella ha dit que llegint el 
sentit de la mocio, comparteixen plenament els objectius. El que no comparteixen 
es la manera d'arribar a aquests objectius. On s'ha d'arribar, ja hi arribarem, pero 
com a Govern, ho volen fer amb les propies propostes.

El Sr. Salvador Campama (ERG) manifesta que el sorpren el to de la regidora. 
Enlloc de la mocio s'acusa a Lajuntament de no fer-ho be. D'acord amb els informes 
de la Regidoria d'Educacio. Hi ha diferencies de fins a 40 punts entre les escoles 
amb mes alumnes d'origen estrangers i les que menys o centres que tenen 4 
vegades mes alumnat amb necessitats educatives especials que altres. No es tracta 
d'agafar-s'ho tot com un atac, sino ser conscients que tenim un problema.

La Sra. Meritxell Montserrat (JxV) manifesta que no ha negat mai que existeixi la 
segregacio. Per reduir les diferencies, tenim el programa d'ajuts a rescolaritzacio.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que no enten el vot en contra. La funcio dels 
regidors de I'oposicio es presenter mocions i fer propostes. La mocio es una 
proposta constructive per millorar I'atencio als alumnes.

32/2020/SEC_MP MOCIO PER UN NOU MODEL PUBLIC 
D'ATENCIO A LA GENT GRAN Mocio que presenta el grup municipal de VeC 
i finalment tambe encapgalada pel de la CUP, per impulsar un nou model 
public i de qualitat en I'atencio de la gent gran.

15.

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 9 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C's) i 12 en 
contra (7 JxV, 5 PSC)

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que I'altre gran sector afectat per la crisi es 
el de la gent gran. Tots tenim al cap les dades que s'ha donat. A Catalunya hi ha 
mes de 62.000 persones grans que viuen en mes d'un miler de residencies. En les 
residencies hi treballen unes 70.000 persones, majoritariament dones. Unes 4.000 
persones han mort i 14.000 s'han contagiat.
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Segons les dades de Tequip de Govern, a les 4 residencies que tenim a Vilafranca hi 
havia 500 residents. 159 han donat positiu i s'han registrat 65 exitus.

Es un tema que ens hauria de preocupar, sobre tot a I'hora de prendre mesures per 
a que no torni a passar.

Un dels principals problemes de les residencies es que no han tingut una atencio 
sanitaria coordinada amb el sistema public, en part a tot un seguit 
d'externalitzacions que ha anat donant-se a Tatencio a la gent gran, que veuen 
aquesta atencio com un negoci. El que ha posat de manifest aquesta crisi es que 
utilitzar com a unic model d'atencio a la gent gran els sistema de grans residencies, 
s'ha demostrat que no es eficag.

Es un deure de totes les administracions publiques procurar un envelliment digne. 
Cal que tothom assumeixi responsabilitats. La Generalitat les que li pertoca i 
I'ajuntament com a cogestor del Ricard Fortuny, la part que li pertoca tambe. Cal 
canviar el model. Cal anar cap a un model mes diversificat que permeti I'atencio a 
persones amb la maxima dignitat i la maxima autonomla. Hem de potenciar 
Tatencio domiclliaria, els centres de dia, residencies mes petites I hem d'assegurar 
el dret de la gent gran a escollir on I com vol envellir.

En diverses ocasions han alertat de la situacio de la Residencia Ricard Fortuny. Cal 
tenir dades I fer una diagnosi I cal tambe ampliar recursos al serve! d'atencio 
domiclliaria, que s'ha demostrat mes eficag.

Caldria entomar alguna iniciativa per fer una plataforma de serveis per la gent 
gran, que proposen que sigui en un Hoc centric com pot ser Sant Francesc.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que cal impulsar un nou model de gestio de les 
residencies, tant publiques com privades. No pot ser que torni a produir-se la 
situacio que s'ha produTt. Es molt necessari I'impulsar el nou model amb la 
participacio de tots.

La Sra. Marla Ramon (CUP) manifesta que I'ajuntament ha de ser capag de 
mantenir I'atencio a la diversitat de necessitats que te la gent gran, oferint 
solucions diferents segons les necessitats de cadascu. Vista I'afectacio produida pel 
Covid i constatant que alguna cosa ha fallat, cal fer un replantejament del model 
d'atencio a la tercera edat. Cal deixar el model assistencialista i avangar cap a 
altres models.

L'ajuntament ha d'estudiar les diferents alternatives que existeixen i buscar 
solucions que posin en valor la convivencia, la solidaritat I la participacio activa.

Demanen encapgalar la mocio.

E! Sr. Pere Sabat (ERC) manifesta que es una mocio molt interessant I necessaria. 
Han presentat un parell d'esmenes per matissar la mocio. La primera es que si es 
demana al Govern de la Generalitat que impulsi una llei de dependencia, pero el 
que tambe cal es que i'Estat compleixi amb les seves lleis i faci totes les 
aportaclons que no ha fet amb la llei de la dependencia tots aquests anys. I de pas,
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tambe aniria be que els 16.000 milions d'C anuals cTespoli fiscal, ens els podessin 
donar per poder fer front a propostes tant positives com les que s'enumeren en el 
punt 1 de la mocio.

Tambe han demanat poder especificar debatre quin us donar a I'antic hospital de 
Vilafranca

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que quan van llegir la mocio, la musica els va 
agradar. Va agradar tot el que s'exposa en I'argumentari. Es cert que la gent gran 
ha patit moltfssim. No nomes el sector de les residencies, sino la gent gran en 
general, que han patit un confinament que a molts d'ells els ha suposat aillament. 
Que les xarxes familiars i socials reduides per molts d'ells: la dependencia i la 
mobilitat que impedien que podessin fer accions socialitzadores en aquell moment. 
Realment han patit moltissim.

Han patit moltissim la delxadesa d'una Conselleria, que en el seu moment va haver 
de sortir una altra Conselleria a socorrer-la. La Conselleria de Treball i Afers Socials, 
que es la responsable en el tema de les Residencies, ho va fer..., no gaire be. Va 
haver d'intervenir la Conselleria de Salut. Hi va haver un avang i un. despres de la 
intervencio de la Conselleria de Salut.

Comparteixen I'exposicio de motius de la mocio i tota aquella serie de peticions que 
es fan als diferents governs. Fins i tot poden compartir algunes de les propostes 
que demanen que implement! I'ajuntament de Vilafranca, pero entomar aixo tal 
com esta redactada, vol dir que alterem les propostes de I'equip de Govern sense 
haver estat pactades i que cal contextualitzar-les, cal veure si son viables.

La creacio de la Comissio, si hi ha la Comissio de benestar social, que va fer una 
funcio exceMent en el moment de la pandemia, fent funcions de trucades 
telefoniques a la gent mitjangant voluntaris, no cal crear-ne una altra, en tot cas cal 
buscar I'operativa en el seu si, que pugui atendre aquest estudi, encaminat sempre ■ 
a la millora.

L'ajuntament esta treballant en la creacio d'un grup de voluntaris, als que formara 
per tal que en un eventual futur rebrot o per altres ocasions, tinguem un grup de 
gent disposada a fer aquest acompanyament animic i psicologic a les persones 
grans.

Esta d'acord amb que el model de residencia s'ha de canviar. No fa falta 
medicalitzar res, pero cal professionaiitzar mes el model de les residencies per tal 
de poder atendre les necessitats de determinades persones. Hi ha d'haver 
alternatives, com els pisos assistits, altres places d'atencio domiciliaria, de serveis 
d'atencio personal... Tot aixo es fa i es fara i s'ha de millorar.

L'ampliacio del Serveis d'atencio domiciliaria i del Serveis d'atencio personal, es 
contempla en el pla de xoc. La coordinacio de Serveis Socials amb Salut es una 
cosa basica.

Estem dedicant molts recursos als Casals d'avis, tant recursos economics com 
assessorament.
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Parlant del Ricard Fortuny, quan diguin que I'ajuntament es corresponsable, no ho 
diguin mirant nomes a I'equip de Govern. Tots en som corresponsables perque tots 
els grups politics estem pres a la Junta de Govern.

Constata voluntat de millora de tot el consistori en la millora de la capacitat 
d'atencio a la gent gran. Mes enlla d'aprovar o no la mocio, ofereix la possibilitat de 
treballar-ho junts. Mirem la viabilitat de les propostes que es fan i les assumim. 
Com que no totes les mesures les poden aprovar, no poden aprovar la mocio i 
correr el rise que d'aqui set o vuit mesos li retreguin que no estan duent a terme.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que a I'Hospital han mort fins ara per Covid, 
32 persones. A les residencies, 65 persones. Dos de cada tres morts s'han produi't a 
les residencies, la proporcio a Tinreves que a la resta de I'Estat. La mocio mira 
endavant. No mira enrere.

Si tot el que es proposa a la mocio, ho estan fent, no enten perque no s'aprova. 
Tampoc enten que es confongui la Comissio especial municipal amb la Comissio 
municipal de la gent gran. La gent gran es un dels components de la comissio 
especial, pero tambe hi han d'intervenir persones que coneixen el tema.

Aprovar la mocio, no vol dir que s'apliquin les mesures que en ella s'hi exposen, 
sino que s'estudiara.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que la questio no es aprovar o no aprovar, la 
questio es seguir treballant tots els grups en Tobjectiu. La mocio parla d'estudiar i 
posar en marxa una serie de mesures molt delimitades. Algunes mesures de les 
que proposen, ni tant sols n'han parlat.

Proposa seguir treballant i quan es concretin les mesures si cal, ja les duran a 
aprovacio del Pie. Potser si n'haguessin parlat abans, aixo ho tindrien mes treballat, 
pero com que no ho han fet abans, proposa treballar-ho.

33/2020/SECL.MP MOCIO PER CREACIO TARGETA MONEDER 
D'IMPACTE SOCIAL Mocio que presenta el grup municipal de la CUP i 
finalment tambe encapgalada pel grup municipal d'ERC i de VeC per crear 
una targeta moneder d'impacte social vinculada al comerg de proximitat.

16.

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 9 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C's) i 12 en 
contra (7 JxV, 5 PSC)

INTERVENCIONS:

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que la targeta ja funciona perfectament en 
altres ajuntaments com poden ser Barcelona, Mataro o Palma i rao de la situacio 
generada pel Covid, s'ha potenciat la seva distribucio.

48



cfiCC*
AJUNTAMENT 

mmv ViLAFRANCA 
NX DEL PENEDES

La idea es que estigui vinculada a I'adquisicio de productes de primera necessitat 
com poden ser productes frescos i d'higiene personal, com es contempla en el pla 
de xoc i fer-la extensiva a les persones que es troben en una situacio de 
vulnerabilitat.

Pot afavorir la normalitzacio de Tajuda, superant I'estigma d'haver d'acudir a 
institucions de caracter benefic o assistencial i potencia I'autonomia, perque les 
persones o families poden escollir alio que volen consumir i les botigues de 
proximitat o confianga on volen anar. L'ajuntament pot establir acords amb 
diferents establiments per I'aplicacio de descomptes signant convenis amb locals de 
proximitat.

Aquesta iniciativa permet una alimentacio de qualitat, equilibrada i saludable. 
Millora la gestio local de les politiques de distribucio d'ajuts economics. Hi ha un 
doble retorn social, per una banda la persona o familia que rep I'atencio i per I'altra, 
el comerg que rep el consumidor.

El Sr. Eladio Garda (C's) manifesta que votara a favor. Es un model implementat 
per la Diputacio de Barcelona. A part de amb els Ajuntaments, la Diputacio te 
conveniada la targeta moneder amb Caritas diocesana, la parroquia de Berga i 
Caritas diocesana de Terrassa. Diversos ajuntaments del Penedes I'estan fent 
servir.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que els agrada la musica, hi votaran a favor 
i demana encapgalar-la.

El sistema de banc d'aliments, rebost solidari, etc; han complert una gran funcio, 
pero es un model del segle passat, desfasat avui en dia, basat en un sistema de 
beneficiencia. Al final, encara que no ho sembli, acaba beneficiant a les grans 
companyies alimentaries, que s'acaben desprenent d'excedents i cobren de I'estat 
uns fons especials que hi ha i no soluciona el tema del malbaratament alimentari. 
Els hem de felicitar per la feina feta de forma desinteressada durant tots aquests 
anys.

Avui en dia, el problema que es viu es mes de malnutricio que desnutricio. El que 
necessita aquesta gent son aliments frescos. I una manera d'aconseguir-ne es 
mitjangant la targeta moneder.

El sistema fet servir fins ara, cronifica la pobresa I la dependencia. Es marca 
visualment a les persones perque han d'anar a aquest espai a recollir aquest ajut i 
recorda el sistema de beneficencia del S. XVIII, en que s'anava a la porta del 
darrera de les cases benestants a recollir Talmoina del que havia sobrat durant la 
setmana. Va ser precisament a Vilafranca que Manuel Barba i Roca i el seu germa 
van imposar un nou sistema d'assistencia publica, que era I'hospital de 
beneficiencia. Vilafranca va ser la primera ciutat de Catalunya en tenir un hospital 
de beneficiencia. Abans que el tingues Barcelona. Caldria mantenir Testela de 
vanguardia.

A niell mundial hi ha 842 milions de persones que pateixen fam cronica i es 
malbaraten 1.300 milions de tones d'aliments.
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El slstema moneder trenca el model que cronifica la pobresa, impulsa el comer? 
local, dona autonomia i empoderament a les persones usuaries d'aquest serve!, etc.

La Sra. Monica Hill (ERG) manifesta que votaran a favor de la proposta i demanen 
encapgalar la mocio. Es una bona eina social, que ajuda a les persones sense 
recursos de manera transitoria o no, amb vulnerabilitat. La normalitzacio d'un ajut 
sense caure en la visio benefica o de caritat que de vegades tenen alguns i fomenta 
la llibertat dels usuaris per escollir lliurement quins productes de primera necessitat 
volen i aquells establiments on volen anar a fer aquestes compres.

D'aquesta manera s'estabieixen vincles amb els comergos i augmenta la xarxa de 
suport. Es una eina que esta adaptada a aquestes noves situacions que el Covid 
ens ha portat. Es una eina que caldra incorporar-se en el cataleg de serveis socials 
que hem aprovat en els primers punts dej Pie com a mesura nova i innovadora a 
Vilafranca. Haunem de comengar en TArea de serveis socials a implementar 
aquesta i altres mesures que avancin en els valors que te aquesta proposta.

El Sr. Ramon Zabalia (PSC) manifesta que respecte aquesta mocio, cada poblacio te 
un context i unes circumstancies. Les circumstancies de Vilafranca fa que la Vila 
disposi d'un banc d'aliments, un recurs que no disposen altres ciutats del pais. El 
que es valid en unes ciutats, pot no ser-ho tant en altres.

Les tones d'aliments que es distribueixen al banc d'aliments, provenen de dos 
fonts. Un es de la solidaritat dels vilafranquins i vilafranquines a traves de les 
campanyes del gran recapte o de fons europeus, que arriben. Aixo permet que amb 
una consignacio pressupostaria aproximada de 150.000C, Vilafranca pot donar una 
alimentacio complementaria durant tot un any, a 500 families.

Renunciar a aquestes tones d'aliments, suposaria per a les arques municipals, 
passar de 150.000 a 1.500.000C anuals, quantitat que considera inasumible. Crear 
una tarja-moneder i mantenir alhora el rebost, comporta tenir dues vies de 
prescripcio paraMeles i entrar en una discriminacio dels usuaris.

Vilafranca ja te la tarja verda, que es per sonar productes d'equips d'higiene que no 
es troben en el rebost solidari. Segurament hem de millorar aspectes que evitin 
I'estigmatitzacio.

Enten la proposta com a proposta de millora, pero no podem desestimar el banc 
d'aliments.

Es nega a acceptar la paraula caritat. La prescripcio del rebost esta recollida en el 
cataleg que avui s'ha aprovat. Per tant, es un servei public. La voluntat dels serveis 
socials no es fer una caritat, sino prestar un servei public

34/2020/SEC_MP MOCIO SUPORT TREBALLADORS NISSAN
Mocio que presenta el grup municipal de la CUP i finalment tambe 
encapgalada pel grup municipal de VeC, de suport als treballadors i 
treballadores de NISSAN.

17.
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Des del passat 4 de maig, les trebailadores de I'empresa Nissan dels dlversos 
centres de produccio que aquesta multinadonal te a Catalunya es troben en 
vaga com a protesta de la direccio de I'empresa de tancar les seves 
instaMacions catalanes. Aquesta decisio no nomes deixara sense feina a les 
trebailadores de Nissan sino que pot afectar de manera directa a mes de 
20.000 families que treballaven en empreses que produTen per 
I'automobilistica japonesa. Al Penedes tambe hi ha treballadors i trebailadores 
afectades per aquest tancament, com es el cas de les que treballen a 
I'empresa Marelli de la poblacio de Santa Margarida i els Monjos, que dedica 
gairebe el 100% de la seva produccio a abastir a Nissan i on hi treballen mes 
de 70 persones en I'actualitat, i que a partir del tancament de I'empresa 
japonesa podrien perdre els seus llocs de treball.

A bandar aquesta decisio d'acabar amb la seva activitat es produeix despres 
d'anys d'amenaces de tancament que han servit per assegurar rebaixes de 
condicions laborals de la plantilla aixi com 180 milions d'ajudes directes de 
diners publics en els darrers vint anys (d'aquests 74,5 milions de la 
Generalitat de Catalunya i la resta per part de I'estat). La decisio de la 
multinacional japonesa, posa de manifest que tots aquests diners publics 
injectats en aquesta empresa privada no han tingut cap contrapartida social, 
ja que en cap cas han assegurat el manteniment de la produccio a Catalunya.

Donada la situacio i els antecedents, es evident que des de I'administracio cal 
assegurar el manteniment de la produccio i dels llocs de treball que genera, i 
si I'empresa no esta en condicions de garantir-los, caldra que sigui el sector 
public qui ho faci, prenent el control d'aquests centres de treball, entenent 
que les ajudes publiques atorgades fins al dia d'avui son compensacio mes 
que suficient per a I'empresa.

Per tot aixo, el Grup Municipal de la CUP de Vilafranca del Penedes presenta al 
Pie Municipal els segtients ACORDS:

i. Que el Pie Municipal manifesta el seu total suport als treballadors i 
trebailadores de Nissan, que, des del 4 de maig del 2020, es troben en vaga 
indefinida per la incertesa a que s'enfronten davant el possible cessament de 
I'activitat industrial de Nissan als centres de treball de la Zona Franca 
(Barcelona), Montcada i Reixac, i Sant Andreu de la Barca.

2. Que el Pie de I'Ajuntament insta totes les institucions al mes alt nivell (Govern 
de la Generalitat i Govern central) a promoure totes les accions necessaries 
per interpel-lar la direccio de Nissan perque mantingui actives les plantes de 
fabricacio de Nissan i I'ocupacio que en depen.

3. Que el Pie de I'Ajuntament vol manifestar que el sector de I'automocio es un 
motor important de I'economia, amb teixit industrial que genera riquesa i 
dona feina a centenars de milers de treballadors i trebailadores a Catalunya i 
que per tant cal iniciar un proces de reconversio del sector que n'asseguri la 
supervivencia amb criteris de sostenibilitat ecologica, social i economica.

4. SENSE CONTINGUT .
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5. Comunicar els seguents acords als sindicats; al comite d'empresa de Nissan; 
al Departament de Treball, Afers Socials i Families; al Govern de la Generalitat 
i al Parlament de Catalunya.

VOTACIO:

Es sotmet a votacio per punts la mocio.

Els punts 1, 2, 3 i 5 son aprovats per unanimitat del consistori.

El punt 4t es rebutjat per 3 vots favorables (2 CUP, 1 VeC), 10 abstencions (5 ERC, 
5 PSC) i 8 vots negatius (7 JxV, 1 C's).

INTERVENCIONS:

El Sr. Noel Vinas (CUP) manifesta que en aquest ultim mes han pogut veure com la 
direccio de Nissan ha decidit tancar les plantes de Catalunya i deixar al carrer a 
3.000 persones que treballen a I'empresa i a unes 20.000 que treballen 
indirectament per aquesta empresa automobilistica. Aixo tambe afectara al 
Penedes, en que hi ha I'empresa Marelli, antiga Calsonic, que treballa 
exclusivament per Nissan i que pot deixar a una setantena de persones sense feina.

Presenten aquesta mocio en defensa de tots els treballadors i treballadores de la 
Nissan i d'aquelles empreses que treballen indirectament per la mateixa.

Cal iniciar un proces de conversio del sector del motor per assegurar la seva 
supervivencia sobre uns criteris de sostenibilitat tecnoldgica, social i economica.

Si des de I'empresa no es tira enrere aquesta decisio, cal que retornin els 179 
milions de subvencions publiques que se'ls hi ha donat, paguin una multa i iniciin 
un proces de nacionalitzacio de I'empresa i que quedi sota el control de tots els 
treballadors i treballadores o control dual entre I'administracio publica i els 
treballadors I treballadores.

L'administracio ha de fer tot el possible per defensar els 20.0000 llocs de treball 
que depenen de la Nissan i que ho faci quan abans, perque al finals d'any pot 
passar que totes aquestes persones perdin la feina.

El sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que des de C's estan molt preocupats pels 
treballadors de Nissan i de les empreses que en depenen d'ella. Per aquest motiu 
han signat una carta dirigda al president de Nissan per a que mantingui operatives 
les plantes de Catalunya. Aquesta carta es va fer al Congres dels Diputats i els 
unics partits que s'han negat a signar han estat la CUP i Vox.

El punt de la nacionalitzacio, els sembla un total desproposit. Si es retira aquest 
punt, votaran a favor.
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El Sr. Ramon Arnabat (VeC) demana poder encapgalar la mocio i manifesta que 
aquest tema ens afecta directament perque a I'Alt Penedes, molts vilafranquins I 
vilafranquines treballen al sector de I'automocio. Es una part important de la 
poblacio activa de la comarca i del seu PIB.

Tambe es important que es plantegi que es important una conversio de la mobilitat 
amb combustibles fossils cap a una mobilitat que utilitzi altres mitjans.

Per tant, defensa dels llocs de treball i de les possibilitats de les fabriques 
afectades, com poden ser Calsonic o Robert Bosch.

El Sr. Francisco Romero (OSC) manifesta que estan d'acord amb el plantejament de 
la mocio. La situacio es preocupant i cal actuar en dues linies. Una linia es dirigida a 
aquesta empresa, que despres de les ajudes que ha rebut, no pot deixar als seus 
treballadors sense cap explicacio i I'altra linia es preparar-se i treballar per si cal 
trobar alternatives.

Respecte a la nacionalitzacio, el prop! comite de la Nissan ha manifestat dubtes de 
que aquesta sigui la solucio, dubten de la seva viabilitat. Parlant amb companys de 
Govern de Barcelona, no contemplen aquesta possibilitat dintre de les alternatives. 
Potser el punt 4 caldria buscar una alternativa al seu redactat, com podria ser: "en 
cas de que no accedeixi Nissan, treballar totes les altres alternatives possibles amb 
I'objectiu de garantir la produccio i els llocs de treball". No marcaria quina es 
ralternativa des de I'ajuntament de Vilafranca.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta el suport del seu partit als treballadors I 
treballadores de les plantes de Nissan que es troben des del passat dia 4 de maig, 
quan la direccio de I'empresa anuncia el tancament, estan en vaga; aixl com a la 
resta dels treballadors de les altres empreses que indirectament es veuran 
afectades.

El teixit industrial es imprescindibles pel nostre pais. Despres de la crisi del Covid- 
19 ens ha fet veure que el model de gtobalitzacio ha estat un gran handicap tant 
per I'abastiment com per la represa. Necessitem un teixit industrial capag d'abastir 
al maxim les necessitats de la nostra ciutadania.

Manifesten els seus dubtes amb el punt 4 perque la Generalitat no te les 
competencies per nacionalitzar I tampoc veuen clar que nacionalitzar una planta 
sigui la solucio.

Continuen plantejant la necessitat de replantejar el futur de la industria del nostre 
pais, apostant per la industria amb alt valor afegit I tambe cal replantejar el sistema 
d'ajuts publics.

Davant rescull del punt numero 4, demana votar la mocio per punts.

El Sr. Manel Montfort (JxV) manifesta que comparteixen la majoria de 
consideracions fetes. Manifesta tambe la solidaritat amb els treballadors de Nissan. 
Es un daltabaix important i te una afectacio important a la comarca I toca d'aprop a 
moltes families i cal posar-se a la sev disposicio. Com a representants politics del 
territori cal treballar-ho.
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La taula de reindustrialitzacio es una bona eina, que esta previst tornar-se a reunir 
per tal de minorar els efectes que produeixen aquest tipus de perdues 
empresarials. Cal parlar-ho a fons com es va fer en el seu dia amb els efectes de la 
crlsi de 2008.

Comparteixen la majoria de punts, excepte el 4 que nl Tentenen ni el comparteixen. 
Hi ha unes regies de joc i s'han de complir. Caldra donar compte de les ajudes 
publiques i si hi ha algun dret, reclamar-lo. Tambe demana reconsiderar el quart 
punt o que sigui votat per separat.

El Sr. Noel Vihas (CUP) manifesta que no canviaran el quart punt ja que per ells es 
essencial per la mocio. Demanen que es voti per punts.

18. PRECS I PREGUNTES

El Sr. Eladio Garcia (C's) demana si es soluciona d'una vegada el retol de la Plaga 
Constitucio. Fins i tot, si ('equip de Govern vol, que canvi el nomenclator i passi a 
dir-li plaga de la Republica, pero mentre aixo no passi, convindria adoptar alguna 
mesura sancionadora als que manipulen els retols.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que essent I'hora que es, formula els precs i 
demana que el contestin per escrit.

Assenyala que al vial del Pla del diable, que per un sentit de circulacio hi ha una 
senyal de limitacio de velocitat a 30 Km/h i en I'altre sentit no hi ha retoi. El retol 
hauria d'estar a les dues bandes. I mes important encara, s'hauria de fer respectar.

Els ha arribat alguna queixa de que la desinfeccio del mobiliari urba, s'esta duent al 
centre de la Vila, pero no es fa als barris.

Demana aclariment de la desviacio pressupostaria que suposara adquirir mes 
protagonisme en I'organitzacio del Vijazz.

Demana els informes que validen la celebracio de la Festa Major i del Vijazz

Demana que I'informin de quan es preveu I'obertura dels pares infantils i de les 
pistes esportives.

Recorda que resta pendent de rebre la informacio demanada sobre les dades 
d'ajuts a I'escolaritzacio del curso 2018-2019. Ara tambe demana la mateixa 
informacio del curs 2019-2020.

Considera urgent la convocatoria de la Comissio de reindustrialitzacio.

El Sr. Noel Vihas (CUP) demana quin es el cost de la publicitat de les Fires de maig.

Demana saber la situacio de les negociacions amb I'empresa que gestiona els 
parqutmetres i el complex aquatic.
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Demana saber el numero de persones que s'han empadronat d'ofici despres de que 
la policia comproves la soMicitud d'empadronament els anys 2018 i 2019.

Demana saber quant temps ha de durar rampliaclo de les terrasses?

Finalment tambe demana si penjaran la bandera LGTBI al baled de Tajuntament 
quan es celebri el dla del coMectiu LGTBI.

La Sra. Montse Arroyo (PSC) manifesta que ho estan treballant i si no es pot penjar 
al baled per impediment legal, ho faran en un Hoc visible de la plaga de la Vila.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que es molt tard i que ja faran 
preguntes a traves de la Junta de Portaveus.

ibar les

Se^uidament (’alcalde aixeca la sessid, de la qual, com a 
acta. /

cretari, estenc>aquesta

El s cretari, Vist i plau 
I’alcalde,
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